
La uzina „IndependenSibiu

Condiţiile create 
asigură aborda
rea cu optimism 
a producţiei 
anului viitor

ANUL III 

nr. 841

J O *
5 noiembrie 

1970

4 pagini 

30 bani

O R G A N  AL COMITETULUI JUDEŢEAN SIBIU AL P.C.R. ŞI AL CONSILIULUI POPULAR JUDEŢEAN

ÎNCHEIEREA VIZITEI DE PRIETENIE A TOVARĂŞULUI 
NICOLAE CEAUŞESCU ÎN IUGOSLAVIA

Convorbirile oficiale Sosirea in Capitala

rom âno-iugoslave
Kranj 4. — Trimişii speciali Ager- 

pres transmit: miercuri dimineaţa au 
continuat la reşedinţa de la Brdo 
kod-Kranj convorbirile intre tovară- 
sul Nicolae Ceauşescu, secretar ge
neral al Partidului Comunist Român, 
preşedintele Consiliului de Stat al 
Republicii Socialiste România, şi 
fosip Broz Tito, preşedintele Repu
blicii Socialiste Federative Iugosla
via, preşedintele Uniunii Comunişti
lor din Iugoslavia.

La convorbiri au participat din 
partea română Ilie Verdeţ, membru 
aJ Comitetului Executiv, al Prezidiu
lui Permanent al CG  al P.C.R., 
prim-vicepreşedînte al Consiliului de 
Miniştri, Emil Drägäne^ru, membru 
al Comitetului Executiv al C.C. al 
P.C.R., vicepreşedinte al Consiliului 
de Miniştri, preşedintele părţii ro
mâne în Comisia mixtă de colabo
rare economică român o-iugoslavă. 
Vasile Vlad, şef de secţie- la CC.

După încheierea cu succes a fruc
tuoaselor convorbiri româno-iugosla
ve, preşedinţii Nicolae Ceauşescu şi 
Iosip Broz Tito au făcut o vizită în 
cîteva pitoreşti localităţi montane 
din Alpii Sloveniei.

Şoseaua şerpuieşte în pantă, în 
mijlocul unui peisaj de o rară fru
museţe, dominat în depărtare de fai
mosul pisc Triglav, a cărui întreită 
creastă se profilează la orizont, des- 
prinzlndu-se din pîcla subţire, ca de
senată de un penel iscusit. E O zi 
în care soarele îşi revarsă lumina 
şi căldura cu o neobişnuitâ dărni
cie pentru aceste locuri. Gazdele re
latează că un asemenea splendid - în
ceput de noiembrie nu a mai fost 
pe aceste meleaguri de cîteva de
cenii.

Deasupra şoselei,' pe o mare pan
cartă, ca un frontispiciu al intrării 
in localitatea Bled, citim inscripţia 
.Dobro doşli!" (.Bine ati venit!").

Miercuri după-amiază, s-a înche
iat vizita de prietenie făcută timp 
de două zile în Iugoslavia de 
tovarăşul Nicolae Ceauşescu, secre
tar general al Partidului Comunist 
Român, preşedintele Consiliului de 
Stat al Republicii Socialiste Româ
nia, Ia invitaţia tovarăşului Iosip 
Broz Tito, preşedintele Republicii 
Socialiste Federative Iugoslavia, 
preşedintele Uniunii Comuniştilor 
din Iugoslavia. împreună cu con
ducătorul partidului şl statului 
nostru, la această vizită au luat par
te Ilie Verdeţ, membru al Comite
tului Executiv, al Prezidiului Per
manent al C.C. al P.C.R., prim-vice- 
preşedinte al Consiliului de Miniş
tri, Emil Drăgănescu, membru al Co
mitetului Executiv al C.C. al P.C.R., 
vicepreşedinte al Consiliului de Mi
niştri, Vasile Vlad, şef de secţie la 
C.C. al P.C.R., Nicolae Ecobescu, 
adjunct al ministrului afacerilor ex
terne.

Populaţia oraşului Kranj, care a 
găzduit timp de două zile această 
manifestare importantă a prieteniei 
româno-iugoslave, şi-a luat un 
vibrant rămas bun de la solii po
porului român. Pe traseul de Ia pa
latul rezidenţial de la Brdo kod 
Kranj spre aeroport, pe străzile o- 
raşului împodobite cu drapelele 
României şi Iugoslaviei, la trecerea 
coloanei oficiale, cetăţenii au ţinut 
să-şi exprime şi cu acest prilej sen
timentele fierbinţi de prietenie pe 
care le nutresc fată de poporul nos
tru, dorinţa de a consolida continuu 
legăturile tradiţionale de prietenie,

al P.C.R., Nicolae Ecobescu, adjunct 
al ministrului afacerilor externe, Va- 
sile Şandru, ambasadorul Republicii 
Socialiste România la Belgrad.

Din partea iugoslavă au participat 
Slane Dolanţ, membru al Biroului 
Executiv al Prezidiului U.C.I., Serghei 
Kraiger, preşedintele Skupştinei Re
publicii Socialiste Slovenia, membru 
el Prezidiului Uniunii Comuniştilor din 
Iugoslavia, Duşan Gligorievici, mem
bru al Vecei Executive Federale a 
Republicii Socialiste Federative Iu. 
goslavia, preşedintele părţii iugosla- 
ve în Comisia mixtă de colaborare 
economică iugoslavo-română, Jakşa 
Petrici, adjunct al secretarului de 
stat pentru afacerile externe, Iso 
Njegovan, ambasadorul Republicii 
Socialiste Federative Iugoslavia la 
Bucureşti.

Convorbirile s-au desfăşurat într-o 
atmosferă cordială, de deplină în
ţelegere reciprocă.

Pe străzile acestui îneîntător cen
tru climateric, cu numeroase hote
luri moderne, cu parcuri strălucind 
de bogăţia cromatică a toamnei, 
centru vizitat de un mare număr de 
excursionişti în toate anotimpurile 
anului, au ieşit in întîmpinare nu
meroşi localnici şi turişti. Ei au fă
cut o caldă primire celor doi preşe
dinţi, exprimîndu-şi prin urale, a- 
plauze, semne cordiale, sentimentele 
de vibrantă prietenie faţă de po
porul român vecin şi prieten, calda 
preţuire pentru distinsul şi stimatul 
oaspete, tovarăşul Nicolae Ceauşescu.

Este vizitată cetatea-muzeu din 
Bled, monument istoric a cărui con
strucţie s-a desfăşurat de la începu
tul secolului al XI-Iea pînă în se- 
colul al XVIII-lea şl considerat 
drept unul dintre cele mai impre
sionante vestigii din trecutul Slove-
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spre binele socialismului şi el păcii, 
preţuirea profundă pentru conducă
torul partidului şi statului nostru.

La aeroport, tovarăşul Nicolae 
Ceauşescu a fost condus de preşedin
tele Iosip Broz Tito. Au fost pre
zenţi Stane Dolanţ, membru al Birou
lui Executiv al Prezidiului Uniunii Co. 
muniştilor din Iugoslavia, Franţ 
Popit, preşedintele Comitetului Cen
tral al Uniunii Comuniştilos 
din Slovenia, Serghei Krai
ger, preşedintele Skupştinei Re
publicii Socialiste Slovenia, membru 
al Prezidiului Uniunii Comuniştilos 
din Iugoslavia, Duşan Gligorievici, 
membru al Vecei Executive Federa
le, Iakşa Petrici, adjunct al 
secretarului de stat pentru 
afacerie externe, Iso Njegovan, 
ambasadorul Iugoslaviei la Bucu
reşti. Erau prezenţi ambasadorul 
României la Belgrad, Vasile Şandru, 
membri ai ambasadei române.

Tovarăşul Nicolae Ceauşescu îşi 
ia rămas bun de la persoanele ofi
ciale prezente pe aeroport.

O gardă militară prezintă onorul.
Se intonează imnurile naţionale 

ale celor două ţări, in timp ce ră
su n aş i de salve de artilerie.

înainte de despărţire, cei doi pre
şedinţi îşi string călduros mîinile, 
se îmbrăţişează cordial.

Avionul oficial român se îndreaptă 
spre pista de decolare. Din nou sem
ne cordiale de rămas bun.

Este ora 17, ora locală. Avionul 
prezidenţial român decolează, în- 
dreptîndu-se spre patrie, însoţit pînă 
îa frontieră de o escortă de reac
toare militare ale aviaţiei iugosla
ve.

Miercuri seara, s-a înapoiat în Ca
pitală, venind din R.S.F. iugoslavia, to
varăşul Nicolae Ceauşescu, secretai 
general al Partidului Comunist Ro
mân, preşedintele Consiliului de Stat 
al Republicii Socialiste România, ca
re la invitaţia tovarăşului Iosip Broz 
Tito, preşedintele Republicii Socia
liste Federative Iugoslavia, preşedin
tele Uniunii Comuniştilor din Iugo
slavia a făcut o vizită de prietenie 
în această tară.

împreună cu tovarăşul Nicolae 
Ceauşescu s-au înapoiat tovarăşii: 
Ilie Verdeţ. membru al Comitetului 
Executiv, al Prezidiului Permanent

Tovarăşul Nicolae Ceauşescu, 
secretar general al Partidului Co
munist Român, preşedintele Con
siliului de Stat al Republicii So
cialiste România, a făcut o vizită 
de prietenie în Iugoslavia £n zilele 
de 3 şi 4 noiembrie 1970, Ia in
vitaţia tovarăşului Iosip Broz Tito, 
preşedintele Republicii Socialiste 
Federative Iugoslavia, preşedin
tele Uniunii Comuniştilor din Iu
goslavia.

In cursul vizitei, au avut Ioc 
convorbiri Ia Brdo-Kranj, între 
tovarăşii Nicolae Ceauşescu, se
cretar general al Partidului Co
munist Român, preşedintele Consi
liului de Stat al Republicii Socia
liste România, şi Iosip Broz Tito, 
preşedintele Republicii Socialiste 
Federative Iugoslavia, preşedintele 
Uniunii comuniştilor din Iugosla
via, la care au participat:

Din partea română tovarăşii: 
Ilie Verdeţ, membru al Comitetu
lui Executiv, al Prezidiului Per
manent al CC. al P.C.R., prim- 
vicepreşedinte al Consiliului de 
Miniştri, Emil Drăgănescu, mem
bru al Comitetului Executiv al 
C.C. al P.C.R., vicepreşedinte al 
Consiliului de Miniştri, preşedin
tele părţii române in Comisia 
mixtă româno-iugoslavă de cola
borare economică, Vasile Vlad, 
membru supleant al CC. al 
P.C.R., şeful secţiei relaţii exter
ne a C.C. al P.C.R., Nicolae 
Ecobescu, membru supleant al C.C. 
al P.C.R., adjunct al mi
nistrului afacerilor externe, şi Va
sile Şandru, ambasadorul R.S. Ro
mânia în R.S.F. Iugoslavia.

Din partea iugoslavă tovarăşii: 
Stane Dolanţ, membru al Biroului 
Executiv al Prezidiului Uniunii 
Comuniştilor din Iugoslavia, Ser
ghei Kraiger, preşedintele 
Skupştinei Republicii Socialiste 
Slovenia, membru al Prezidiului 
Uniunii Comuniştilor din Iugosla
via, Duşan Gligorievici, membru 
al Vecei Executive Federale, pre
şedintele părţii iugoslave în Co
misia mixtă iugoslavă-română de 
colaborare economică, Iakşa Pe
trici, adjunct al secretarului de 
stat pentru afacerile externe, Iso 
Njegovan, ambasadorul Republicii 
Socialiste Federative Iugoslavia în 
Republica Socialistă România.

In cadrul convorbirilor, care 
s-au desfăşurat într-o atmosferă 
de prietenie, cordialitate, deplină 
înţelegere şi încredere reciprocă, 
s-a efectuat un schimb de păreri 
cu privire Ia relaţiile bilaterale şi 
problemele actuale ale vieţii inter
naţionale şi ale mişcării comuniste 
şi muncitoreşti internaţionale, 
precum şi o informare asupra 
mersului construcţiei socialiste in 
cele două ţări.

Cei doi preşedinţi au constatat 
cu mare satisfacţie că, in perioada 
care a trecut de la ultima lor în- 
tîlnire din septembrie 1969 de la 
Porţile de Fier, relaţiile de prie
tenie, bună vecinătate şi colabo
rare multilaterală dintre Republi
ca Socialistă România şi Republi
ca Socialistă Federativă Iugoslavia, 
bazate pe egalitate în drepturi, 
încredere şi respect reciproc, pre
cum şi colaborarea rodnică dintre 
Partidul Comunist Român şi U- 
niunea Comuniştilor din Iugosla
via s-au amplificat şi îmbogăţit 
cu noi forme de colaborare, în in
teresul ambelor popoare, al cauzei 
socialismului şi păcii. Ei au evi
denţiat în mod deosebit rolul pe 
care l-au avut în această privin
ţă întâlnirile preşedinţilor de gu
verne ai României şi Iugoslaviei 
din ianuarie şi august 1970, pre-

al C.C. al P.C.R., prim-vlcepreşedin- 
te al Consiliului de Miniştri, Emil 
Drăgănescu, membru al Comitetului 
Executiv al C.C. al P.C.R., vicepre
şedinte al Consiliului de Miniştri, 
preşedintele părţii române în Comi
sia mixtă româno-iugoslavă de cola- 
rare economică, Vasile Vlad, şef de 
secţie la C.C. al P.C.R., şi Nicolae Eco
bescu, adjunct al ministrului aface
rilor externe.

La sosire, pe aeroportul Băneasa, 
erau prezenţi tovarăşii: Emil Bodna- 
raş, Paul Niculescu-Mizil. Virgil Tro- 
fin, Maxim Berghianu, Florian Dănă- 
lache, Constantin Drăgan, Janos Fa-

cum şi activitatea rodnică a Comi
siei mixte româno-iugoslave de 
colaborare economică. Au fost 
realizate numeroase acorduri şi 
înţelegeri îndeosebi pe plan e- 
conomic. care deschid largi per
spective extinderii legăturilor 
multilaterale între cele două ţări 
prietene şi colaborării stabile de 
lungă durată. Preşedinţii 
Ceauşescu şi Tito consideră că, în 
acest sens, au deosebită importanţă 
semnarea acordului comercial pe 
perioada 1971—lai 5, care prevede 
creşterea de peste două ori a 
schimburilor de mărfuri în raport 
cu realizările din perioada prece
dentă de cinci ani, încheierea unor 
contracte de lungă durată privind 
livrări reciproce de materii prime 
şi a altor înţelegeri referitoare la 
cooperarea în producţie şi în al
te domenii importante ale econo
miei. Ei şi-au exprimat deosebita 
satisfacţie în legătură cu realiza
rea cu succes a acordului privind 
construcţia în comun a complexu
lui hidroenergetic şi de navigaţie 
„Porţile de Fier“, precum şi inte
resul pentru utilizarea complexă 
în continuare a sectorului comun 
al Dunării.

Cei doi preşedinţi au apreciat, 
de asemenea, pozitiv faptul că şi 
în domeniile cercetării ştiinţifice, 
culturii, transporturilor, agricultu
rii, turismului, sănătăţii şi ocroti
rii sociale, * precum şi în ce pri
veşte relaţiile din zona de fron
tieră, colaborarea dintre organiza
ţiile social-politice, oraşe şi altele, 
a avut Ioc o intensificare a con
tactelor şi au fost introduse forme 
noi de colaborare directă, ceea ce 
face posibilă o mai bună cunoaş
tere între popoarele celor două 
ţări şi contribuie la întărirea rela
ţiilor de prietenie dintre ele.

Preşedinţii Nicolae Ceauşescu şi 
Iosip Broz Tito au reafirmat do
rinţa şi interesul celor două ţări 
pentru folosirea eficientă în con
tinuare a posibilităţilor existente, 
pentru depistarea unor noi posi
bilităţi în vederea diversificării şi 
adîncirii colaborării politice, eco
nomice, ştiinţifice, culturale, a re
laţiilor în zona de frontieră şi în 
celelalte domenii.

în cadrul schimbului de păreri 
privind situaţia internaţională ac
tuală, preşedinţii au constatat i- 
dentitatea sau marea apropiere a 
poziţiilor şi punctelor de vedere 
ale celor două guverne în princi
palele probleme care au făcut o- 
biectul convorbirilor.

Cei doi preşedinţi au reafirmat 
hotărîrea Republicii Socialiste Ro
mânia şi Republicii Socialiste Fe
derative Iugoslavia de a-şi aduce 
şi pe viitor contribuţia activă la 
cauza apărării şi întăririi păcii, de 
a milita pentru instaurarea unui 
climat de destindere, de înţelegere 
şi de largă colaborare internaţio
nală între toate statele, indiferent 
de orînduirea lor socială, pentru 
afirmarea dreptului la viaţă liberă 
al fiecărui popor. Părţile au evi
denţiat importanţa deosebită pe 
care o are în acest scop respecta
rea neabătută în relaţiile dintre 
toate statele a principiilor Cartei
O.N.U.

Cele două părţi au subliniat că 
în rezolvarea problemelor interna
ţionale este necesar să se respecte 
interesele tuturor popoarelor, iar 
la elaborarea şi înfăptuirea măsu
rilor care privesc pacea şi securi
tatea generală să se asigure par
ticiparea egală a tuturor statelor, 
indiferent de mărimea lor.

S-a constatat cu satisfacţie că 
procesul de destindere, înţelegere 
şi colaborare în puropa, Ia care

zekas, Petre Lupu, Manea Mănescu, 
Dumitru Popa, Dumitru Popescu, 
Leonte Răutu, Vasile Vîlcu, Ştefan 
Voitec, Iosif Banc, Ijetre Blajovici, 
Miron Constantinescu, Mihai Dalea, 
Mihai Gere, Vasile PaUlineţ, Ion 
Stănescu, vicepreşedinţi ai Consiliu
lui de Miniştri, membri ai C.C al 
P.C.R., ai Consiliului de Stat şi ai 
guvernului, conducători ai institu
ţiilor centrale şi organizaţiilor ob
şteşti.

Au fost de faţă Bojidar Bucumi- 
rici. însărcinat cu aiaceri ad-interim 
al R.S.F. Iugoslavia la Bucureşti, şi 
membri ai ambasadei iugoslave.

România şi Iugoslavia îşi aduc o 
contribuţie activă, se dezvoltă con
tinuu. Acest fapt este atestat de 
contactele tot mai vii şi mai bo
gate în conţinut şi de acordurile 
dintre un număr mare de ţări eu
ropene, încheierea Tratatului din
tre U.R.S.S. şi Republica Federa
lă a Germaniei, negocierile şi con
tactele dintre Republica Populară 
Polonă, Republica Democrată Ger
mană cu Republica Federală a 
Germaniei, precum şi între alte 
ţări, toate acestea reprezentáld o 
dovadă convingătoare a utilităţii 
metodelor tratativelor în rezolva
rea problemelor internaţionale şi 
o însemnată contribuţie Ia norma
lizarea şi stabilizarea în continua
re a relaţiilor dintre statele Eu
ropei. Cele două părţi au relevat 
că recunoaşterea realităţilor din 
Europa, a schimbărilor istorice ca
re s-au produs în perioada post
belică, respectarea integrităţii te
ritoriale şi inviolabilitatea frontie
relor tuturor statelor europene 
constituie o premisă indispensabi
lă a securităţii pe continent.

Ele au subliniat, totodată, că e- 
dificarea securităţii în Europa ne
cesită o angajare activă a tuturor 
statelor europene, reclamă un sis
tem de angajamente ferme din 
partea tuturor statelor, precum şi 
de măsuri concrete care să ofere 
fiecărui stat garanţii depline că 
este Ia adăpost de orice primejdie 
de agresiune sau de alte acte de 
folosire a forţei sau de ameninţa
re cu forţa şi care să asigure dez
voltarea lor paşnică intr-un climat 
de destindere, înţelegere şi cola
borare.

(Continuare to pag a IV-a) '

Ne aflăm în ultimul trimestru sl 
acestui an, an cu care se încheie 
un cincinal, dar în care se pregă
tesc condiţiile abordării unei noi e- 
tape de dezvoltare a economiei 
noastre naţionale. După cum este 
cunoscut, încă cu multe luni în ur
mă, întreprinderile au cunoscut şi 
dezbătut sarcinile anului 1971, iar 
recent s-au încheiat şl dezbaterile 
planului de perspectivă 1971—1975, 
în adunările generale

Gunoscînd din vreme cifrele de 
plan pentru anul viitor, unităţile in
dustriale au avut posibilitatea să-si 
creeze condiţiile optime de desfăşu
rare, încă de ia începutul anului, a 
activităţii productive, să asigure o 
judicioasă încărcare a capacităţilor 
de producţie.

Urmărind tocmai această problemă 
a pregătirii condiţiilor producţiei 
pentru anul viitor, am purtat o dis
cuţie cu mai multi şefi de compar
timente de îa uzina „Independenta* 
Sibiu.

Red. Care sínt coordonatele 
principale ale activităţii uzinei in 
primul an al noului cincinal?

Ing. Miron Negrilă, director ge
neral: In 1971 vom realiza un vo
lum de producţie mai mare cu 12 
la sută, decît în acest an. Dinami
ca producţiei uzinei noastre este 
continuu ascendentă, dovada fiind $1 
faptul că în 1975 vom realiza un 
volum de producţie dublu faţă de 
prezent. Trebuie relevat, însă, că nu
mărul de muncitori nu-1 vom spori 
decît cu circa 160, şi aceasta spre 
slîrşitul cincinalului. Deci sporul de 
producţie se va realiza aproape în 
exclusivitate pe seam8 creşterii pro
ductivităţii muncii.

Ceilalţi indicatori economici şi fi
nanciari sínt astfel corelaţi incit de 
la an la an vom realiza o pro
ducţie tot mai eficientă, aceasta fiind 
de altfel caracteristica dominantă a

planului cincinal viitor. Ca urmare, 
fată de un volum de cheltuieli la 
1 000 lei producţie marfă de 723 lei 
în 1970, vom ajunge la 695 în 1971 
şi 530 lei la sfîrşltul cincinalului. 
Cifrele sínt edificatoare.

Red. Care este structura pro
ducţiei uzinei dv. şi în ce pro
porţie această producţie a fost 
contractată?

Ing. Miron Negrilă; In 1971 vom 
livra în continuare economiei naţio
nale utilaje, cu caracter de uhicate 
şi tot mai complexe, pentru indus
tria chimică, industria metalurgică, 
hidroenergetică, alimentară, minieră, 
petrolieră, a materialelor de con
strucţii etc. Contribuim la construc
ţia diferitelor secţii sau uzine noi, 
printre care aş aminti fabrica de ne
gru de fum de la „Carbosin" Copşa 
Mică, Complexul hidroenergetic Lo
tru, Combinatul siderurgic Galati, 
şi multe altele.

Ing. Claudlu Moldovan, şeful ser
viciului plan: în privinţa nominaliză
rii şi contractării producţiei pentru 
anul viitor stăm mult mai bine de
cît în anii precedenţi. La ora actua
lă avem nominalizate circa 91 Ia 
sută din produsele ce le vom rea
liza.

O situaţie mai puţin favorabilă 
există la producţia pentru export.. 
Vom exporta 15,2 la sută din tota
lul producţiei, dar din acest volum 
doar £6,1 la sută este acoperit cu 
contracte pînă în prezent. Din a- 
cest punct de vedere va trebui să 
fim ajutaţi de centrala noastră in
dustriala şi de întreprinderile de co
merţ exterior.

Red. Care au fost măsurile 
luate de conducerea uzinei pen-

" tru îmbunătăţirea planificării pro-
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I. CREŢU

Constituirea filialei din 
Sibiu a Societăţii 

de medicină veterinară
Ieri, Ia Casa albastră a Muzeu

lui Brukenthal a avut loc şedin
ţa de constituire a "filialei din Si
biu a Societăţii de medicină ve
terinară. La şedinţă au participat 
medicii veterinari din circum
scripţiile veterinare, cooperativele 
agricole de producţie, întreprinde
rile agricole de stat, întreprinde
rile de prelucrare a produselor 
animaliere şi specialişti ai orga
nelor agricole judeţene.

Societatea de medicină veteri
nară, fiind o organizaţie ştiinţifică 
şi profesională, îşi propune să 
promoveze munca ştiinţifică şi 
profesională a membrilor săi, pro- 
pagind pe toate căile posibile 
cele mai înalte cuceriri ale ştiin
ţei veterinare, cu scopul îmbună
tăţirii calitative şi cantitative a 
producţiilor animaliere.

In funcţia de preşedinte al co
mitetului de conducere al Socie
tăţii de medicină veterinară, fi
liala Sibiu, a fost ales tovarăşul 
dr. Horea Grindeanu — directorul 
Laboratorului veterinar judeţean 
Sibiu. Pentru a participa la con
ferinţa pe ţară a Societăţii de 
medicină veterinară din Republica 
Socialistă România au fost dele
gaţi tovarăşii: dr. Horea Grindea
nu, dr. Iacob Ciuceanu, dr. Nico
lae Dura, dr. Gheorghe Stcf şi 
dr. Konradt Baumann.

In încheierea lucrărilor şedinţei, 
filiala Sibiu a Societăţii de medi
cină veterinară a trimis o tele
gramă către conducerea Ministe
rului Agriculturii şi Silviculturii.

Dr. I. MĂRGINEAN U

A REDISTRIBUI (TRACTOARELE) -  
VERB DE CONJUGARE... PASIVĂ?
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Campania de însămîntări a in
trat (cam de mult) in faza ei fi
nală. Multe cooperative agricole 
au terminat semănatul griului 
pe suprafeţele planificate, dar 
mai sínt încă multe unităţi în ca-, 
re se mai lucrează la semănat. 
Pentru sprijinirea acestei ultime 
categorii de unităţi a fost luată 
măsura do redistribuire tempora
ră a tractoarelor la secţiile 
I.M.A., în funcţie de cerinţele de 
încheiere grabnică a însămîntării 
griului, „lncepind de vineri, 
30 X a. c., au fost redistribuite în 
cooperativele agricole rămase în 
urmă 52 tractoare de la secţiile 
I.M.A. şi 121 tractoare de la 
I.A.S.-uri, ne relatează inginerul 
Ilie Cătoiu, director adjunct al 
Direcţiei agricole. Bineînţeles, o- 
peratia de mutare a tractoarelor 
este foarte complexă, buna ei 
reuşită reclamînd operativitate şi 
fermitate atît din partea mecani
zatorilor, cît şi din partea noas
tră, a celor care am dispus redis
tribuirea. Trebuie precizat că a- 
ceastă acţiune este rodul consul
tării specialiştilor din unităţi, a 
■şefilor de secţii de mecanizare, 
iar hotărîrea redistribuirii con
crete s-a luat de comun acord cu 
directorii I.M.A. şi organul jude
ţean de partid. Scontăm că aceas
tă actuală redistribuire va avea 
un efect pozitiv asupra ritmului 
înregistrat la însămîntări în u- 
nitătile rămase încă in urmă şi 
preconizăm o elasticitate cît mai

adecvată a operaţiei, avindu-se 
în vedere că de la zi la zi se 
modifică şi situaţia însămîntării 
griului în cooperativele agricole.

Fără îndoială, dacă materiali
zarea concretă a hotărîrii de re
distribuire ar fi respectat cu 
stricteţe liniile directoare stabi
lite initial, efectele acestei acţiuni 
ar fi fost mult mai vizibile îa 
dreptul rubricii .realizări la zi la 
semănat". Ceea ce a fost — şi 
este încă — mai vizibil din a- 
ceastă acţiune rămîne doar... 
pierderea timpului cu mutarea 
propriu-zisă a tractoarelor, folo
sirea lor cu eficientă scăzută. 
Care sínt cauzele acestor feno
mene ce au apărut fără ca cine
va să le confere intenţionalitate? 
Pornim in teren, pentru a le de
pista.

C.A.P. ŞURA MICA. Unitate 
care mai are de semănat griul 
pe încă aproape 100 ha. Ingine
rul Iuliu Nireşteanu, preşedintele 
unităţii, ne demonstrează cu cre
ionul în mină că tot terenul des
tinat însămîntărilor de toamnă 
este eliberat. Deci problema prin
cipală rămîne lipsa acută a trac
toarelor. »Pentru a termina însă- 
mîntările în această săptămînă 
avem nevoie urgentă de minimum 
10 tractoare, continuă interlocu
torul nostru. Trebuie să discuim 
arăturile de 4—5 ori; pentru a 
crea front de lucru pentru o se
mănătoare trebuie să lucreze 3 
discuri“. Am înţeles, din cele ex

puse, că la Şura Mică sínt condi
ţii deosebit de grele de lucru 
pentru tractoare. Am aflat, căA 
pentru a veni în sprijinul urvî- 
tătii, aici au fost dirijate impor
tante forte din cooperativele, a- 
gricole care au terminat sau, sínt 
pe punctul de a încheia însă- 
mîntările de toamnă. Să vedem 
cum au lucrat aceste tractoare? 
»Ni s-a promis că de la Cristian 
vin 4 tractoare să lucreze la 
noi, la arat, duminică şi luni, a- 
firmă inginerul Iuliu Nireşteanu. 
Au lucrat duminică dimineaţa o 
oră şi, în frunte cu mecanicul 
Dumitru Pipernea, din dispoziţia 
nu ştiu cui, au plecat din nou la 
Cristian, pentru a lucra la ogoare 
de toamnă. Săptămînă trecută au 
fost 5 tractoare de îa Ocna, au 
arat 3 ha, au plecat tot către 
casă şi nu s-au mai întors. Ingi
nerul Marcel Cazan, inginer şef 
al I.M.A. Sibiu, ne-a promis că 
încă de sîmbătă vor sosi la noi 
4 tractoare de la Broşteni. Au 
venit doar luni, numai două, au 
efectuat 3 ha arături şi au ple
cat... la Topîrcea. Oare acesta 
se cheamă ajutor prin redistri
buirea tractoarelor? Doar cele 3 
tractoare de la I.A.S. Sura Mică 
ne sínt de real folos, în re s t... 
Şi trebuie să arăt că avem teren 
eliberat de încă acum 3—4 săp-

(Gontinuare în pag. a Ill-a)

1 CH. GRĂDINARI?
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La Bled, in peisaju l p ito  

resc  a l A lpilor sloveni

Plecarea spre  Bucureşti

Comunicat comun
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Iată, astăzi, orele îndelungate 
de fermecătoare lectură, care 
ne-aii îmbucurat sufletul de la 
deşteptarea înţelesului voluptos 
pentru litera scrisă, vin să aducă 
prinos şi răsplătitoare închinare 
scriitorului Mihail Sadoveanu, de 
la a cărui naştere se împlinesc 
00 de ani. Poate numai pulsul fă
ră oprelişti al operei eminesciene 
s-a mai adăugat atît de constitu
tiv vîrstei noastre deschise înfio
rat spre tainele lumii, participînd 
la o tainică şi atît de omenească 
înţelegere a lucrurilor.

Opera lui Sadoveanu anexează 
cititorului o impresionantă expe
rienţă umană de asimilare sensi
bilă a semnificaţiilor lăuntrice 
din lumea foşnetelor, a tăcerii 
pămintului, a raţiunilor zoologice 
ale naturii, a cursului apelor, a 
reveriilor mute din îngînarea zi
lei în crepuscul. O neasemuit de 
vrăjită ureche a sufletului era* 
vie în simţirea scriitorului, dis- 
cernînd fără zăbavă, repede în
scriind în răbojul memoriei sufle
teşti cele mai proaspete şi neaş
teptate sonuri ale culorilor şi 
contururilor. Sadoveanu ne-a în
văţat, ca nimeni altul, să Ştim a 
privi în jar, ne-a descoperit far
mecul direct şi tonifiant al orîn - 
duieliier pe care natura le-a ză
mislit din inepuizabila-i fantezie, 
ne-a apropiat cu o candoare lu
minată voluptatea de a desluşi 
frumuseţea tainică a lucrurilor. 
Peisajul devine atunci cu adevă
rat obiectivitatea unei stări de 
spirit, prin consonanţa unei se
ducătoare poezii a sufletului cu 
potrivitele rînduieli întru frumos 
ale lucrurilor din jur. O alta 
geografie se dezvăluie, revelată, 
un joc secund în atlas românesc, 
dedus dintr-o fascinantă putere 
de repede observaţie pertinentă, 
de cuprindere a ideilor, de in
terpretare conţinute în coinciden
tele latente dintre întîmplări şi 
lucruri.

în peisajul românesc, poezia 
•adoveniană s-a revărsat ca în 
matca ei originară, pînă la o 
dispersie şi beatifică identificare 
cu poezia acestui pămînt. .... Nici 
um il dintre scriitorii noştri n-a 
îmbrăţişai mai mult din pămlntal 
Patriei (singur, poate, lorga, dar 
sub raportul istoriei), în opera 
nici unuia nu s-au oglindit mai 
multe şi mai variate peisagii, mai 
multe şi mal variate epoci isto
rice şi nimeni n-a alintat Ta mai 
dulci cadenţe, şi lntr-un stil mai

pătruns de poezie, fiinţa acestui 
popor, de cum a făcut-o Mihail 
Sadoveanu însuşi“ — remarca 
Pérpessicius în CUVtipul de des
chidere rostit în I960 la inaugu
rarea Casei memoriale M. Sado
veanu din Vînători-Neaniţ. Sado
veanu le domină pe toate prin- 
tr-0 supunere a inimii la vocea 
< ea ascunsă a pămintului, hără
zită a fi transmisă prin tălmăci
tori inspiraţi. De la apa Frumoa
sei pînă la Pădurea Petrişorului, 
de la ţara de dincolo de negură 
pină la minunăţiile Dumbravei, 
de la valea Sabasei şî Ostrovul 
lupilor pînă la apele Lacului Ro
şu, de la zimbrul Izvorului Alb 
pînă la poezia Viişoarei Şiretu
lui, de la pasiunea geologică a 
plutelor pe Bistriţa, pînă la me-

90 de ani de fa naş
terea scriitoru lu i 
Mihail Sadoveanu

ditativa frumuseţe a Agapiei, de 
la poveştile Bradului-strîmb pîhă 
la priveliştile dobrogene — scri
itorul rescrie „gurile de rai“ aie 
unei cunoscute şi mereu noi Ro
mânii pitoreşti.

Prin forţa deosebită de*a as
culta natura, Mihail Sadoveanu 
ajunge, mirat şi obsedat, în táti
mul umbrelor, iscodind vieţile 
vitejeşti înmormîntate frumos la 
temelia vremurilor viitoare. Vo
cea pămintului răsună şi în vo
cea de dincolo, cea a sîngeluî 
care îşi murmură strămoşii, „Tu 
nici nu bănuieşti ette legături ai 
cu pămintul acesta pe care-1 
calci. Noi avem sub brazdă, în 
târna neagră, mai mulţi Şoimă- 
teşii decit cei care trăiesc as
tăzi, Bunii şi străbunii noştri sínt 
tóti dedesubt“ — va scrie Sado
veanu evocind vitejia răzeşilor 
din epoca Tomşei. Iar, în altă 
parte, Mărîa-ta este, în adevăr, 
un ştefan cutremurător înainte 
vestitor al unei vitejii care nu 
poate purta supuşenie.

Sadoveanu ştia să asculte şi să 
depună mărturie pentru raţiunea 
de a fi a fiinţei celei cu viaţă 
sau fără de viaţă din ette există 
împrejur. Ştitf să descopere frac

ţiunea de semnificaţie, .neasemuit 
proaspăt în curăţenia sufleteas
că de a întîmpina splendori care 
altfel pot rămînea călătorind in 
veşnicia nesocotirii lor. Contem
plaţia sa era o rafinată orfevră
rie a sufletului. „Cind stau in 
baltă, lingă tovarăşii mei, sínt 
fericit ca salcia ori ca papura, şi 
parcă nu mai glndesc la nimic, 
dar ştiu că intră în mine, hesitn- 
ţit, tot ce sună şi tot ce se vede, 
ca soarele care lucrează in miz
era pămintului şi în ape“, se măr
turiseşte scriitorul în împărăţia 
apelor.

Aceasta este marea revelaţie 
pe care bogăţia paginilor sado*
veniene o impune cu generozita
te cititorului. Aici este şi sorgin
tea lirismului său, a impresio
nantei capacităţi de reflexii liri
că, pe o autentică întemeiere es
tetică, deoarece — după cum a- 
răta George Călinescu *— „sini 
lirice acele situaţii cate desco
peră analogii fundamentale in
tre noi şi procesul universal“ 
(Principii de estetică, Buc., E.P.L., 
1968, p. 120—121).

Ö anumită exterioritate a ob
servaţiei naturistice a lui Sado
veanu, pe care o remarcă şî Eu
gen Lovinescu, ţine de o reticen
ţă originară a destăinuirilor, u- 
manizarea obiectelor făcîndu-se 
prin culoarea neaşteptată a vizi
unii asupra lor. Raportul devine 
adine şi intim, intens poematic. 
Acelaşi Lovinescu remarca fap
tul că „la nici unul dintre poves
titorii noştri, legătura dintre om 
şi natură şi condiţionarea lor re
ciprocă nu ajunge la o fuziune 
atît de intimă ca la Sadoveanu“ 
(Scrieri, voi. I., Buc, E.P.L., 1Ö69, 
p. 7).

Esenţa lirismului său repudiază 
excesele idilice, răminind în li
mitele tactului artistic. Capacita
tea de invenţie se aureolează in
tr-un parfum poetic, îmbălsămînd 
în mireasmă tare şî miere groasa 
celebrarea bogăţiilor acestui pă
mînt. „Ca şi poezia lui Eminestu
— va remarca George Călinescu
— proza lui Sadoveanu atinge 
fondul cel mai adine al specifi
cităţii noastre“.

Ivit ca un Ceahlău din semeţia 
răzeşilor lui Ştefan, Sadoveanu 
şi-a rotit privirile peste întrea
ga ţară, bucuros să simtă fiorul 
tainic al fericirii de a-i aparţine. 
Pentru aceasta, rapsodul i-a în
chinat poezia cea mare — slava.

TITU POPESCU

Pe urmele scrisorilor  

nepublicate
Cu asemenea 
măsuri, nici nu-i 
de mirare...

Intr-o scrisoare primită din Slim- 
nic ni se arăta că fraţii Nicolae şi 
Miron Creţu, precum şi Pavel Nan 
produc pagube fermei nr. 13, din a- 
ceastă localitate, a I.A.S. Dealul Oc
nei. Printre altele se relatează că 
opt cai ai lor pasc noaptea lucer
na fermei respective, că ei îşi în
suşesc unele bunuri pe care apoi 
le valorifică, cum a lost cazul cu 
balotii de paie etc.

Inspectoratul I.A.S. din Sibiu, că
ruia i-a fost trimisă scrisoarea, răs
punde — cu o întirziere de peste 
două luni — că în parte, cele sem
nalate sínt adevărate fără însă a 
arăta că a luat măsurile ce se im
pun. „Aceşti cai •— se spune în răs
puns — au fost găsiţi de mal multe 
ori pe terenurile fermei 13, proprie
tarii lor fiind avertizaţi că vor fi 
trimişi în judecată". în continuare 
se arată că celelalte aspecte semna
late n-au putut fi stabilite, dar că 
„s-a făcut apel la toţi salariaţii din 
fermă şî din celelalte ferme, che- 
mîndu-se la vigilenţă". In ce să con
stea această vigilenţă? în a consta
ta că animalele acestor cetăţeni 
produc pagube unei unităţi socialis
te de stat, iar măsurile se limitează 
doar la avertismente? Adică statul 
se alege cu paguba, iar cei ce o 
produc rSmin cu avertizările?

Care-i adevărul?
Pe scurt, scrisoarea lui Bernhard 

Berneth, salariat al l.l.L. AMET Si
biu, exprimă nemulţumirea lui pen
tru faptul că deşi i s-a aprobat de 
către Direcţia judeţeană de indus
trie locală contestaţia privind înca
drarea în noul sistem de salarizare, 
dindu-i-se şi o adresă în acest Sens, 
hotărîrea n-a fost aplicată. Ulterior, 
deoarece conducerea unităţii n-a 
ţinut seama de. dispoziţia organului
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CAMPIONATUL JUDEJEAN DE FOTBAL

Ion Bobilneanu o fă cu t primul pas 
spre t i t lu l  de campion national

Ion Bobilneanu pe podiumul în
vingătorilor

Etapa I a campionatului national de 
dirt-track, a reunit la start 12 alergă
tori din cluburile SteAua şi Metalul 
chn Bucureşti, V.V. Arad şi Voinţa 
Sibiu. Dovedindu-şi realele sale cali
tăţi, alergătorul sibian Ion Bobilneanu, 
de la Voinţa, şi-a întrecut net adver
sarii şi în special pe T. Marinescu şi 
C. Voiculescu, principalii candidaţi la 
un loc fruntaş, cucerind, o dată cu 
locul I, şi o mare opţiune pentru 
etapa a ÎI-s, din 8 noiembrie, de la 
Bucureşti, cind se va decide titlul de 
campion al ţării la acest sport.

T. Bobilneanu a concurat fára gre
şeală, reuşind să ciştige toate cele 6 
manşe la care a luat parte, realizînd 
punctajul maxim: 18 puncte. Iată cum 
arată prima parte a clasamentului 
final, după prima etapă a campiona
tului:

1. ion Bobilneanu, Voinţa Sibiu, 18 
puncte; 2. Ion Ioniţă, Steaua Bucu
reşti, 18 p.; 3. Corneliu Niculescu,
Steaua Bucureşti, 13 p.; 4. Ion Mari- 
r.escu, Metalul Bucureşti, 9 p. Aler
gătorii I. Ţiehindeleanu, îosif Gabel 
si Al. Pis de la Voinţa Sibiu ocupă 
tn ordine lo urile: 7, 8 şi 9.

I. ILIÉ

C'BrbOSin C, Mică—Progresul Sibiu 
3—2 (2—2)

Meciul a fost dinamic şi de un bun 
nivel tehnic. Victoria gazdelor este 
meritată, fiind urmarea firească a 
unor mai mari perioade de dominare. 
Apărarea oaspeţilor a jucat sub va
loarea ei. Autorii golurilor: Gilling 
(min. 1), Moldovan (min. 4) din 11 me
tri, Găvan (min. 73) pentru învingă
tori, respectiv Fi. Popa (min. 14, 26).

Unirea Tălmaci«—Voinţa Sibiu 
4—0 (2—0)

în revenire de formă, gazdele obţin 
c victorie preţioasă ce le asigură o 
r.îcensiune de citeva locuri tn clasa
ment. Cele patru goluri au fost în
scrise de Covaci, Gaşpari, Cărăuş (2).

Textila Mediaş—Metalul I.O.S.
0—0

Sibieniî au ratat ocazii incredibile 
prin Lutsch, Münteanu şi Şusceag. După 
aspectul jocului metalurgîştii meritau 
victoria.

Alte rezultate
Automecanica Mediaş—Metalurgica 

3—0 (neprezentare)
necord Mediaş—C.F.B. Sibiu 

1 -0  (1—0)
Progresul Agnita—Sparta Mediaş 

0—1 (0—0)
Carpaţi Mîrşa—Construcţii Sibiu 

2—0 (2—0)
GH. TOPIRCEANU

2-17
Aşadar, o miereure neagră... Nici 

una dintre competitoarele româneşti 
în cupele europene nu a reuşit să 
şteargă ceva din amărăciunea acelui 
iniţial 0—10. Ba, graţie unor compor
tări mergind de ia slab (U.T.A.) pî
nă Ia lamentabil (Steaua), golavera
jul — handicap şi-a adăugat la pa
siv 5 goluri. Deci 2—17...
Steaua — P.S.V. Eindhoven 0—3 
U.T.A. —- Steaua Roşie Belgrad 1—3 
Dinamo Buc. — F.C. Liverpool l—l

A Z I Partidă amicală de fotbal
Stadionul sibian Metalul găz

duieşte azi, începlnd cu ora 
15,30, partida amicali de fotbal 
dintre formaţia locală C.S.M. 
şi Jiul Petroşani (divizia A).

Pentru sibieni, testul de astăzi 
constituie o ultimă verificare 
înaintea partidei de campionat 
ce o susţin duminică cu Olim
pia la Satu Mare. ̂ şi «hui reiro^dm ^uivuia a /» pi« ia waiu iiidi e. ^
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azi...

Centrul meteorologic Sibiu comu
nică: vreme schimbătoare cu cerul, 
mai mult acoperit. Izolat va ploua 
slab. Vîntul va sufla potrivit, cu in
tensificări pînă la tare, din sectorul 
vestic. Temperatura în uşoară scă
dere. Minimele vor li cuprinse între 
plus 2 şi 4 grade, iar maximele vor 
oscila intre 11 şi U  grade.

azt...
19,00; 21,15); TINERETULUI; Zboară 
cocorii (orele 10,00; 18,30; 18,30; 
20,30); UNIREA: Adio Texas (orele 
10,00; 16,00; 18,00 şi 20,00).

AGNITA: 8 MAI: Mina cu brilian
te (orele 10,00 şt 18,00).

azi...
CISNADIE: POPULAR: Această fe

meie (orele 11,00; 16,00; 18,00 şi 
20,00).

DUMBRĂVENI: 7 NOIEMBRIE:
Cu mine nu, madam I (orele 18,00 
şi 20,00).

SIBIU: PACEA: 100 de carabine
.rele 9,00; 11,30; 14,00, 16,30; 19,00; 
1,00); ARTA: Fraţii Saroian (orele 
3,00; 12,00; 14,30; t6,30; 18,30; 20,30); 
1NERETULUI: Jandarmul se însoară 
re!e P.OO; 12,00; 14,30: 16,30; 18,30; 
,“0 -
MD1AŞ: PROGRESUL: în arşiţa 

cpţii (orele 9,00; 11,15; HjOO; 16,30» Cadru din filmul Fraţii Saroian

18.00 Deschiderea emisiunii. Emi
siune în Umba maghiară.

18.30 La volan — emisiune pentru 
conducătorii auto.

18,50 Mult e dulce şi frumoasă.
19.13 Publicitate.
19.20 1001 de seri. Emisiune pentru 

cei mici.
19.30 Telejurnalul de seară.
20.00 Film serial. Noile aventuri 

'  ale lui Huckleberry Finn.
20,25 Box: Finalele Campionatului 

naţional. Transmisiune de la 
Sala Floreasca.

21.20 Anchetă socială. „Candidaţi... 
de profesie“-

22,10 Teleglöb. Taşkent.
22.30 Poşta TV de Ion Buchen..
22,45 Telejurnalul de noapte.
23.00 închiderea emisiunii.

tutelar, a mai făcut o cerere la sus- 
numita direcţie, în urma căreia I se 
dă de asemenea dreptate, dar pro
blema tot nu s-a rezolvat. în răs
punsul primit după aproape două 
luni (de ce o fi trebuit atît a timp 
pentru cercetare?), aceeaşi direcţie 
care-i aprobase contestaţia şi cere
rea, (surprinzător), specifică: „Con
siderăm neîntemeiată reclamaţia 
susnumitului, deoarece încadrarea in 
noul sistem de salarizare s-a făcut 
cu respectarea indicaţiilor prevăzute 
de M.C.M. 914/1968 şi 2333/1068, Ml 6« 
jorlndu-i-se salariul cu procentul 
mediu de 9,4 la sută, aplicat la l.l.L. 
AMET Sibiu". Acelaşi organ — di
recţia — dă deci două răspunsuri 
care se contrazic. Se pune firesc în
trebarea: care-i adevărul? Sau cind 
s-a greşit şi de către cine? Am dori 
să aflăm şi noi.

Din nou despre 
Sntirzieri 
şi intîrziaţi

Deşi am mai consemnat în coloa
nele ziarului nostru, deşi s-au tri 
mis adrese de revenire, unele or- 
pane său unităţi cărora li s-au îna
intat scrisori spre rezolvare se si
tuează în continuare pe poziţia de 
tergiversare, depăşind cu mult ter
menele legale de remitere a răs
punsurilor. lată citeva exemple care 
denotă lipsa de răspundere faţă de 
prevederile Decretului 534/1966. Ast
fel, unele servicii ale Consiliului 
popular judeţean n-au răspuns încă 
la scrisorile lui Vasiie Macrea (Si
biu, str. Moscovei 41), prin care se 
reclama că soacrei lui nu i se con' 
feră unele drepturi, sau a lui C. Dă- 
dirlat, din Sălişte, cu privire la mu
tarea nejustificaiă a locului de pia
ţă din această localitate — prima 
avînd data expedierii în 30 iulie, iar 
a doua în 8 august.

Un aspect deosebit ni-1 oferă în
treprinderea de legume şi fructe. 
Zilele trecute ni s-a comunicat te
lefonic, în urma unei adrese de re
venire, că scrisoarea lui I. Rusu din 
Cisnâdie (datată în 12 august), care 
semnala nereguli şi comportări ne- 
juste ale unor vînzătoare de la o 
unitate din localitatea respectivă, nu 
este de găsit... Prin ce sertar sau 
dosar stă pitită? , .....

în postură de restanţieri se află 
şi întreprinderea judeţeană cinema
tografică (Scrisoare expediată în 20 
august), Combinatul de industrie a- 
limentară, Miliţia municipiului Me
diaş şi Inspectoratul şcolar, care au 
scrisori nerezolvate de aproape o 
lună şi jumătate.

Rubrică realizată de 
S. MÂGEANU

I Uzina mecanică Mirşa
{ ANGAJEAZĂ URGENT:

— un inginer sudor, pentru funcţia tie sudor şef jjj
— strungari
— lăcătuşi

s — sudori
Ü — muncitori nccaliticaţi. .
v Deoarece în perioada 15 octombrie — 15 noiembrie *

1970 se fac înscrieri la cursurile de calificare în uzină, |
l este necesar ca cei care doresc să urmeze aceste cursuri |  
jj să aibă calitatea de angajat, ţinînd cont că recrutarea s 
1 în şcolile de calificare se face numai din rîndul munci- ;  
5 lorilor nocalificaţi, angajaţi ai uzinei. ţ
ii Se vor organiza cursuri pentru calificare a: |

40 strungari
30 lăcătuşi I
30 sudori. |

Candidaţii trebuie să fie absolvenţi ai cursului ele- 
v mentar şi să aibă vîrsta între 18—35 ani. !|
5 Angajările şi înscrierile se fac la serviciul personal, la ţ
\ sediul uzinei.

ICombinatul de exploatare 
şi industrializare a lemnului

SIBIU
I ANGAJEAZĂ DE URG ENŢĂ

I pentru laboratorul sectorului de mobilă:
— 1 inginer chimist, chimist sau tehnician chi- |

I mist, cu vechime ele cel puţin 5 ani în pro- §
ducţie I

— 1 laborant chimist. |  
Informaţii suplimentare se pot lua zilnic k  serviciul |  
personal, din str. Rîului nr. 23, sau la telefon 2 00 60. |Iam irm nrm rm m m m m inm m m m um nrim m m m m rm m m m iH inm nsS i

"I

Asociaţia crescătorilor de păsări şi animale mici Í
jj C O L E C T E A Z Ă ’

COPŞA MICA: POPULAR: Joc du
blu In serviciul secret (orele 17,00 
şi 19,00).

BAZNA-BÄI: IconosUt (orele 17,00 
şi 19,00).

OCNA SIBIULUI: Ziaristul, seriile 
1 Şi n (orele 16,00 şi 19,30).

APOLDU DE SUS: 23 AUGUST: 
Marile vacanţe (orele 17,00 şi 19,00).

Concurs 
de vitrine
In „Săptămina economiei“, 

Ministerul Comerţului Interior, 
în colaborare cu Casa de E- 
conomii şi Consemnaţiuni, a 
organizat un concurs de vitri
ne, avînd ca scop populariza
rea ideii de economisire la 
C.E.C. şî a mărfurilor care se 
pot cumpăra cu sumele eco
nomisite.

La Sibiu, cele 7 vitrine ame
najate la magazinele celor 
două organizaţii comerciale 
locale, au realizat — în forme 
variate şi atractive, prin îm
binarea armonioasă a mărfu
rilor cu diferite panouri, în
demnuri la economisire, foîo- 
sindu-se elemente mişcătoare 
şi jocuri de lumini —• o bună 
propagandă ideii pentru care 
au fost concepute.

Comisia locală de concurs, 
formată din reprezentanţi ai 
Direcţiei comerciale judeţene 
şi ai Direcţiei judeţene C.E.C., 
a decernat următoarele pre
mii, constînd din librete de 
economii cu depuneri iniţiale, 
suportate din fondurile C.E.C.

Premiul I, în valoare de 
1 300 lei, vitrineî-expoziţie din 
str. N. BSlcescu, aparţinînd 
l.C.S. Metalo-chimice;

Premiul II, în valoare de 800 
lei, vitrinei de la magazinul 
„Căminul", aparţinînd de 
l.C.S. Textile-încălţăminte;

Premiul III, în valoare de 
500 lei, vitrinei de la maga
zinul „Universal", aparţinînd 
de l.C.S.. Textile-încalţăminte.

Merită a fi menţionate efor
turile depuse de echipele de 
vitrinieri conduse de Klaus 
Schnabel de la J.C.S.T.I. şi Wal
ter Schuller de la I.C.S.M.C.

GH. CZINEGE

SI
iepuri tic casă tie k  asociaţi şi alţi crescători, J 
la preţul de 12,50 let/kg, în zilele de joi, 5 no- J 
iembrie şi vineri, 6 noiembrie, între orele |
8— 19. 5

I (Colectarea se va face în curtea Consiliului popular ju- j 
I dfcţean Sibiu, Bulevardul Victoriei nr. 11. s! ; I/ y ' * / ^ r / j r / j r A J r / j r x ^ r A » ,/ '4 r A « r A « r / ^ r / - a r / a r / j r / » ,/ » r . '
vim m tm m m m iiim m m n /m m m /m m m n m m rm m m m m n m rn m m /r

1 UZINA DE PIESE AUTO SIBHll
I ANGAJEAZĂ DE URGENŢĂ: |

— U N  ECONOMIST, 
pentru serviciul planificare

— 6 MAŞINIŞTI PO D RULANT.
.M iiiiiriiiiirfirtm n ritn ftrrrrirtrfttfrffirrin rfrtrm rim rrn in n rm n n m iiiiirittl

niiuiiuiiiii

I.L.F; Sibiu
ANGAJEAZĂ DE URGENTĂ:

— U N  REVIZOR GESTIUNE
— U N  ŞEF CONTABIL

s Informaţii la biroul personal, telefon 2 28 08, Piaţa 
5 Unirii nr. 4.

l . l .L .  A M E T  S i b i u
str. Kogălniceanu nr. 1

angajează prin concurs:
— ŞEF SERVICIU FINANCIAR
— ŞEF BIROU PLAN FINANCIAR. 

Condiţii: studii superioare sau medii şi vechime cores
punzătoare, conform H.C.M . 914/1968.

Mica pu b lic ita te
închiriez pian scurt. Sibiu, sir. Scinteii nr. 4.

Familia Munteanu Elisabeta şi fiii ing. Virgil şi îng. Florin, cu inimile 
zdrobite de durere, anunţă împlinirea unuî an, de cînd scumpul sot şî tată 
MUNTEANU NICOLAE, i-a părăsit pentru totdeauna şî roagă rudele, prie
tenii şi pe toţi care l-au cunoscut să ia parte la parastasul care se va oficia 
duminică, 8 noiembrie 1970, ora 11, la biserica din str. 11 Iunie, la părintele 
Chioar.

•  • • * • • • • • « • • « > • •  A * » « « « ®

SI BIU  
P l a j a ,

* Martie D I N  P A R I

s e u  i e r *  c a r t i n g ,  p a r a ş u t a ,  
c a r u s e l  pemirm  cn jiil şH rnfev c a r i

ZILNIC
S É
i f c r Ă

• • • • • • m m • • • • • • • * • • • • « • • • * * • • • • • • • •  m m
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In angrenajul mijloa
celor muncii politice de 
masă, un loc de seamă 
îl ocupa stajiile de ra
dioamplificare, ca veri
gă importantă de răspîn- 
dire în mod organizat a 
cunoştinţelor politice, e- 
conomice şi culturale, 
de extindere sistematică 
a experienţei înaintate, 
de combatere a unor 
neajunsuri atît în pro
ducţie cît şi în relaţiile 
dintre oameni.

Prin intermediul pre
sei vorbite, în munici
piul Mediaş se captează 
atenţia a peste 17 000 
salariaţi, ceea ce dove
deşte importanţa acestei 
reţele a muncii de pro
pagandă. Iată de ce 
ne-am propus să aflăm 
modul în care comitete
le şi birourile organiza
ţiilor de partid conduc 
şi îndrumă activitatea 
colectivelor redacţionale 
ale staţiilor de amplifi
care. E>in analiza făcută, 
constatăm cu bucurie că 
la Fabrica de geamuri, 
Grupul şcolar petrol, U- 
zina mecanică gaz mé
lán se acordă atenţia 
cuvenită acestei munci, 
întocmind cu discernă- 
raînt tematica emisiuni
lor locale, atrăgînd la 
realizarea acesteia ca
dre de conducere, spe
cialişti, membri ai co
misiei de propagandă, a- 
gitatori, muncitori frun
taşi etc., se oferă ascul
tătorilor emisiuni opera
tive şi atractive în a- 
călaşi timp, cu exemple 
din activitatea cotidiană, 
motiv pentru care „e- 
misiunea locală" este 
îndrăgită şi apreciată şi 
prin urmare, în pauze, 
aşteptată cu Interes de 
masa de salariaţi.

Succesul acestor co
lective constă înainte 
de toate în faptul că or
ganizaţiile de partid le 
îndrumă cu grijă, că aici 
se tine seama de cerin
ţele ascultătorilor. Mai 
mult, s-a permanentizat 
transmiterea unor emi
siuni bisăptămînale cu 
larg conţinut educativ, 
dovedindu-se receptivi
tate faţă de tot ceea ce 
este nou, promovindu-se 
experienţa pozitivă a 
fruntaşilor în întrecerea 
socialistă, a inovatorilor.

Bune rezultate au ob

ţinut şt colectivele de 
redacţie de la »Emailul 
roşu", »8 Mai", „Auto- 
mecanica", unde, potri
vit cu sarcinile de stric
tă actualitate din indus
trie, s-au elaborat emi
siuni privind succesele 
obţinute în organizarea 
ştiinţifică a producţiei 
şi a muncii, ridicarea 
calităţii produselor, ma- 
nifestîndu-se în acelaşi 
timp combativitate şi in
transigentă fată de ati
tudinile negative.

Constatăm în acelaşi 
timp şi unele lacune în 
modul de îndrumare, de 
folosire în scop educa
tiv a celor 13 statii de 
radioficare existente în

cu lnallă responsabilita
te fată de muncă, ca şi 
grija pentru răspîndirea 
metodelor înaintate fo
losite de aceştia.

Considerăm că această 
stare de lucruri îşi are 
izvorul în faptul că u- 
nele comitete de partid,_ 
nu au manifestat sufi
cientă preocupare pen
tru lichidarea unor nea
junsuri. De exemplu, la 
fabrica „8 Mai", »colec
tivul" redacţional este 
format din doi membri 
(? !), la „Emailul roşu", 
Liceul nr. 2, „Vitrome- 
tan", colectivele redac
ţionale nu au plan de 
activitate (de altfel nici 
prin planul de muncă al

Presa vorbită trebuie 
să fie mai combativă, 

mai mobilizatoare
întreprinderile st insti
tuţiile din municipiu, tn 
primul rînd la unităţile 
„Vitrometan", I.I.M.M., 
„Salconserv", emisiunile 
sínt organizate în mod 
cu totul sporadic, ceea 
ce reduce din atractivi- 
tate, din puterea de in
fluenţare asupra ascultă
torilor. Se simte încă o 
insuficientă grijă pentru 
îmbunătăţirea formei de 
prezentare, pentru lărgi
rea problematicii prin a- 
bordarea unui număr 
sporit de rubrici pe te
me ca: gospodărirea ma
teriilor prime şi a ma
terialelor, folosirea la 
maximum a capacităţilor 
de producţie, asigurarea 
asistentei tehnice în 
schimburile II şi III, 
combaterea risipei, în
târzierilor la servi
ciu, a tendinţei de 
chiul etc. Slabă este şi 
preocuparea pentru evi
denţierea . muncitorilor

comitetului de partid nu 
li se trasează sarcini). In 
acest an la „Târnava", 
„Emailul roşu", „Salcon
serv", Liceul nr, 2, În
treprinderea de trans
porturi auto, activitatea 
colectivelor redacţionale 
nu a fost analizată nici 
de comitetul de partid 
sau biroul organizaţiei 
de bază, nici elé comi
tetul sindicatului, motiv 
pentru care în ultima 
perioadă unele emisiuni 
se rezumă la înşiruirea 
sancţiunilor aplicate de 
conducerea administra
tivă şi diferite anunţuri, 
golindu-se astfel de con
ţinut educativ această 
activitate.

Sintern convinşi de 
necesitatea comentării 
stării disciplinare, a 
popularizării măsurilor 
ce se iau şi care trebu
ie să fie respectate de 
toti salariaţii, motiv 
pentru care în analiza

făcută «m urmărit şl 
modul In care conducă
torii unităţilor respecti
ve folosesc acest mijloc 
suplimentar de legătură 
cu masele de salariaţi. 
Dar din păcate, unii 
conducători de între
prinderi, secretari de 
partid, preşedinţi de 
sindicat sau secretari 
U.T.C., ca de exemplu 
la „Vitrometan", „Sal
conserv", Uzina mecani
că, Liceul nr. 2, au vor
bit foarte rar în cadrul 
emisiunilor locale des
pre unele probleme ce 
frămîntă viata colective
lor de muncă. în acelaşi 
timp se impune inclu
derea cu mai millt cu
raj a rubricilor de com
batere a stărilor negati
ve, a manifestărilor îna
poiate. Dacă la uzina 
„Tîrnava“, Fabrica de 
geamuri, „Automecăni- 
ca", Grupul şcolar pe
trol s-au putut realiza 
asemenea emisiuni, de 
ce nu s-ar putea realiza 
şi la „Vitrometan", 
I.I.M.M., Transporturi 
auto, Liceul nr. 2?

Unele carenţe ale a- 
restei activităţi au însă 
si alte cauze Astfel, la 
întreprinderea industria
lă staţia nu funcţionea
ză de 4 luni, pentru că 
trebuie mutată într-o al
tă încăpere (?!). La Li
ceul nr. 2 diagnosticul 
bolii este „lipsa de 
preocupare", iar ia „Au- 
tomecanica" şi Transpor
turi auto, pe de o par
te nu s-a manifestat din 
partea unităţilor sufi
cientă preocupare pen
tru repunerea staţiilor 
în funcţiune, iar pe de 
altă parte nici coopera
tiva „Meşteşugarul", ta 
re are sarcina să le re
pare n-a făcut nimic în 
acest sens.

Considerăm că, prin- 
tr-o îndrumare mai a- 
tentă din partea organe
lor de partid din între
prinderi şi instituţii, 
munca de propagandă 
prin reţeaua de radiofi
care va fi orientată mai 
insistent spre probleme
le esenţiale ale vieţii 
fiecărui colectiv de 
muncă.

V. BOŢOC
activist al Comite
tului municipal de

partid Mediaş

. ” : ; : : U t..... . .... í f  -4
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Secvenţă Industrială: secţia carde a fabricii „Firul roşu“ Tăltnaciu
Foto: FRED NUSS

CITITORI!

Remnoiifi-va din

timp

a b o n a  me n i u

pentru anul 1971

a z I a ru

i h u n a
S i b i u l u i

VOINŢA DE 
EXPRESIE-  
IMPERA TIV
AL MUZICII

Ca una din cele mai elocvente do
vezi ale faptului că arta de netăgă
duită calitate devine automat un im
perativ al fiinţei noastre spirituale, 

'poate fi luat în discuţie oricare din
tre concertate simfonice, cum a fost 
cel prezentat în această sâptămînă 
de filarmonica sibiană, avînd la 
pupitrul dirijoral pe eminentul şef 
de orchestră Emanuel Elenescu — ar
tist emerit —, iar ca solist pe bine
cunoscutul reprezentant al violonis
ticii române, Daniel Podlovski — 
laureat al concursului internaţional 
„George Enescu“.

Programul, în întregul său, a creat 
în sală, marţi seara, tocmai ceea ce 
numeam mai sus o neasemuită bucu
rie artistică, pe care am convingerea 
că absolut fiecare ascultător a sim
ţit-o şi a trăit-o cu maximum de in
tensitate.

Punctul asupra căruia atenţia tu
turor s-a concentrat cu precădere a 
fost desigur Concertul pentru vioară 
şi orchestră în sol-minor de Max 
Bruch. Totul în această lucrare —

co n cer te
excepţie face, în parte, doar partida 
cornilor — a tins spre ceea ce am 
putea numi perfecţiune interpretati
vă.

Deşi cunoşteam — din numeroasele 
prezenţe anterioare — multiplele ca
lităţi ale violonistului Daniel Po- 
dlovski, el ne-a apărut de astă dată 
în lumina unui uimitor şi consistent 
progres. Acurateţea deosebită a tonu
rilor sale pline, rotunde, dar mai a- 
les calde, impregnate de simţire, di
namizarea subordonată unei foarte 
rafinate muzicalităţi şi, în sfîrşit, 
mai presus de toate, admirabila f<jr- 
ţă de convingere a frazărilor, în care 
un rol de primă importanţă l-a avut 
„voinţa de linie“ imprimată cu con
secvenţă, sínt doar cîteva din argu
mentele afirmaţiei de mai sus.

In ce priveşte evoluţia orchestrei 
atît în concertul bruchian cît şi în 
celelalte două lucrări ce-au întregit 
programul — Rapsodia I-a de Mar
ţian Negrea şi cunoscuta simfonie 
beethoveniană „a destinului“ (a V-a 
în do-minor) — am simţit aceleaşi 
depline satisfacţii ale pomenitei 
„bucurii artistice“. întregul 'coîetrtiv 
s-a remarcat printr-o sporită preci
zie ritmico-intonaţională (puţinele 
momente de uşor dezechilibru trecînd 
aproape neobservate) printr-o con
centrare vădită a atenţiei şi, ta sfîr
şit, printr-o activizare masivă a tu
turor resurselor şi disponibilităţilor 
sale afective. In felul acesta ea s-a 
impus simţirii fiecărui ascultător toc
mai prin ceea ce este esenţial în in
terpretarea unei opere muzicale: 
prin expresia de autentică trăire da
lă întregii desfăşurări a discursului, 
expresie fără de care orice tălmăcire 
rămîne în afara noţiunii de muzică.

Meritul acestei frumoase realizări 
revine desigur în cea mai mare mă
sură maestrului Emanuel Elenescu. 
Calmul obiectiv cu care a condus în
tregul concert, luciditatea sa, îmbi
nată cu o minuţioasă pregătire şi cu 
un desăvârşit simţ al nuanţărilor, al 
frazărilor, al relevării travaliului te
matic, al dozajului planurilor sonore 
au avut ca rezultat tălmăciri de or
dinal celei mai active elevaţii spiri
tuale.

DORU CONTANTINIU

O  p r i v i r e  i n d i s c r e t ă  
î n  s p a t e l e . . .  b a r u lu i

RAID-ANCHETĂ
Dincolo de orice subterfugiu (şl 

am întîinit destule!), dincolo de ori
ce justificare (şi am întîinit prea 
multe!), dincolo de orice optică in
compatibilă cu civilizaţia unui lo
cal de alimentaţie publică (şi n-au 
lipsit asemenea „vederi“!) este vizi
bil un aspect pe cît de flagrant pe 
atît de întristător: mulţi dintre oa
menii care lucrează in acest dome
niu nu -au ajuns Ia convingerea ab
solut fermă privind aşezarea (din 
punct de vedere al importanţei) re
gulilor de igienă cel puţin alături 
de celelalte aspecte ale muncii lor.

Împreună cu colegii de la „Her- 
manslädler Zeitung“ şi Inspectora
tul sanitar judeţean (dr. S. Ser- 
ghievschi), am vizitat în ultimele 
zile 15 unităţi de alimentaţie publi
că din Sibiu. Aspectele care pot 
constitui argumente pentru con
cluzia deja formulată sínt numeroa
se şi acestea trebuie considerate, cu 
atît mai grave cu cît. în toate locu
rile se duce o bătălie necruţătoare 
împotriva murdăriei, împotriva ne
glijentelor, care pot genera — prin 
perpetuare — consecinţe grave. Am 
rămas surprinşi cu cîtă „nevinovă
ţie“ sínt tratate instrucţiunile clare, 
ferme transmise tuturor organizaţii
lor comerciale şi întreprinderilor de 
către organele noastre de stat, de 
Către organele sanilare. „Război 
murdăriei", lupfă decisă împotriva 
oricărei nesocotiri a igienei colec
tive şi individuale — iată impera
tivele majore ale veghei pentru să
nătatea populaţiei. O veghe ia care 
sintern chemaţi fiecare, de la medic 
ia lucrătorul din bucătăria restau
rantului, la cei care fac curăţenie. 
Mai ales aici, în locurile pe unde 
se perindă zilnic sute şi mii de oa
meni, necesitatea respectării reguli
lor elementare de curăţenie trebuie 
să fie adine şi statornic imprimată 
în conştiinţe. S-a realizat acest de
ziderat sau mai sínt încă breşe în 
„dispozitivul de luptă împotriva 
murdăriei", breşe care trehuie ur
gent „astupate"? — iată ideea care 
ne-a călăuzit în documentare, în 
scrierea acestui articol.

Restaurantul „Împăratul romani
lor", 3 noiembrie, ora 19,30. Dacă 
n-ar fi „cimitirul de ambalaje“ din 
curte, dacă nu tot aici s-ar găsi şi 
ustensile de la laboratorul de cofe
tărie şi patiserie, n-am avea prea 
Uruite obiecţii. Bucătăria, magaziile, 
frigoriferele, utilajele strălucesc... 
Bucătarul specialist, Ion Nicula, are 
toate motivele să fie salisfăcut. Un 
singur ’aspect, negativ se cere reme
diat: personalul de la bucătărie şi - 
ele la bar nu ştie cum să folosească 
dezinfectantul şi, cum reieşea clin 
discuţia noastră cu Ana Dendiu, bu
cătăreasă, dezinfectia utilajelor, a 
meselor, cu bromocet nu se prea 
face decit în vorbe,.. Mai lipsesc 
unele . . .  amănunte la bar: periuţă, 
dezinfectant. De ce?

La „'limişul" (responsabilul Viorel 
Goga) situaţia este realmente dezas
truoasă. Notăm: dezinfectia nu se 
face („niîine ne aduce soluţie"), la 
toaletă lipseşte bîrtia, prin dulapul

cu veselă curată mişună . . .  glzele 
(nu e o figură de st.il), tacîmurile 
sínt. állt de „bine" spălate îneît 
sínt. ..  murdare. Situaţie aproape 
identică la bufetul „Cibinul" (resp. 
loan Marina), cu deosebirea că 
există soluţie dezinfectantă dar nu 
prea se ştie folosi. Iată, spre exem
plu, un „inventar" ad-hoc al obiec
telor de pe o masă de bucătărie: 
farfurie cu scrum şi resturi, săpun, 
farfurii curate, ceşti murdare, oală 
cu supă, tigaie murdară, sticle goa
le.' De ce?

Deşi pare paradoxal, există, to
tuşi, un local sibian din care igiena

■ întronarea igienei — o 
obligaţie imediată ! ■ Chiar 
ş i . . .  gîngănii ? ■ Instruc
ţiuni s-au dat. Conforma

rea ?

a fost, pur şi simplu, alungată cn . .. 
pietre. Este vorba de restaurantul 
Zahana. Deşi s-a mai scris despre 
reprobabila situaţie de aici, nu s-a 
făcut nimic. In primăvara s-au pro
mis multe. S-a anunţat o mare reno
vare la bucătărie, dar n-a fost decit 
o spoială. La ora la care am descins 
acolo, 17,30, tocmai se făcea curăţe
nie în bucătărie. Gunoiul ud, devenit 
mocirlă neagră, era de ordinul gă
leţilor. Starea de fapt de . aici este 
mai mult decît deplorabilă. In bu
cătăria în care se dospise o zi sau 
poate mai multe acel gunoi, se gă
tea totuşi. Responsabilul acuza lipsa 
de spaţiu. Aş! Lipsă de curăţenie!

Pe coridor, la spălătorie, acelaşi 
aspect dezolant, condamnabil. De 
lapt şi în local, unde pardoseala era 
de-a dreptul respingătoare, iar la in
trare numai mucuri de ţigări, în 
curte, ia recipienţii de gunoi, pe 
scări spre pivniţă era acelaşi „pei
saj". Nu mai vorbim de noroiul (de
şi nu plouase) de pe scările de la 
toaletă şi de inundaţiile de aici. Era 
ceva ce întrecea orice măsură.

Situaţii similare, dar mai puţin 
„delicate" am găsit şi la bufetele 
„Nogoitil", „Răşinari" şi „lotru", un
de. în local duşumeaua era respin
gătoare, toaletele -vuiedezinfeclate, 
mâncărurile .„priveai)" chiorjş ..prin 
geamurile murdare ale gálán tarelor:

Pe responsabili nu i-am găsit. Am 
aliat însă, la „Lotru", că mizeria se 
datoreşte faptului că lipsea femeia 
de serviciu, care fusese la o nun
tă. Foarte curios ni se pare că şi 
la restaurantul „Bulevard" treburile 
scîrtîie. Vrafurile de farfurii şi ceşti 
nespălate aşteptau... Cică personalul 
era în pauză, între orele 16—19. Co
ridorul şi grupul social erau mur
dare In toată regula şi, la cel din 
urmă, nu se făcuse dezinfectarea, 
însoţitorul nostru ne „explica" iap-

Sesiunea a VIl*a a Con* 
siliultii popular judeţean

In ziua de 9 noiembrie 1970, la ora 16,30, va avea loc in sala din 
Bulevardul Victoriei nr. 11, cea de-a VlI-a sesiune a Consiliului popu
lar judeţean.

La sesiune sínt convocaţi toţi deputaţii Consiliului popular judeţean.
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ducţiel, a pregătirii fabricaţiei a- 
! ttuluî viitor?

Ing. Claudiu Moldovan: încă din 
luna mal a.c, s-a stabilit un plan 
de acţiune pe compartimentele prin
cipale din uzină privind angajarea 
contractelor pe 1971. S-a luat apoi 
contact cu marii beneficiari, cu 
coordonatorii de balanţe. In luna 
Iunie s-au ţinut şedinţe cu reprezen
tanţii marilor beneficiari, clarificln- 
du-se astfel cele mai importante ce
reri pe economie. Acest lucru ne-a 
dat posibilitatea să întocmim o si« 
tuatie a încărcării capacităţilor de 
producţie, cît şl planul“ de măsuri 
1ehnico-organizatori.ee care să con
ti ibuie la asigurarea realizării vo
lumului de producţie ce ne revin® 
pentru anul viitor.

Ing. Mircea Florian, şefuî servi
ciului de pregătire a fabricaţiei: Du
pă analizarea pe compartimentele 
directoare, am făcut acelaşi lucru 
la nivelul colectivelor secţiilor de 
producţie. S-au specificat apoi ma
terialele necesare pentru primul se
mestru, putîndu-se lua măsuri din 
timp pentru întocmirea necesarului 
de materii şi materiale din tară şi 
import. Dacă am face o comparaţie 
c:u perioadele anterioare am putea 
spune că această acţiune de nomi
nalizare s-a făcut cu circa 6 luni 
mai devreme.

In vederea pregătirii producţiei 
primului trimestru, documentaţia 
tehnologică a fost elaborată cu 3 
luni mai devreme. Am avut deci 
condiţiile unei pregătiri amănunţite, 
în detaliu, a producţiei pe care ur
mează să o realizăm Sncepînd cu 
primele zile ale anului viitor. Tot
odată, cunoaşterea anticipată a pla
nului ne-a dat posibilitatea să gru
păm producţia după tipo-dimensiu- 
nile de produse, creîndu-se astfel 
condiţiile unei optimizări 'din punc
tul de vedere al planificării, al pro
gramării,

Red. Pentru că s-a vorbit aici 
şi de documentaţia tehnică, vS

rugăm să precizaţi stadiul actual 
al pregătirilor din acest punct de 
vedere şi eventualele neajunsuri 
ivite.

Ing. Günler Gross, şeful serviciu
lui constructor şef: Dispunînd din 
timp de un plan de producţie, am 
putut elabora în mare şi scheletul 
pregătirii documentaţiei. Cu toate a- 
cestea, nu poate fi vorba de o pre
gătire în totalitate, deoarece pînă la 
finalizarea lucrărilor de contractare, 
în unele părţi, ordinea fabricaţiei 
producţiei se va schimba. Bineînţe
les nu vor fi modificări esenţiale. 
Pentru trimestrul I am încercat să

aceste cauze nu putem lansa mai 
departe produsul pentru pregătirea 
fabricaţiei.

Red. Mai slnt două luni pînă 
Începe noul an. La dv. în uzină 
produsele au lin ciclu de fabri
caţie destul de lung şi deci ar 
ii trebuit ca în secţiile de pro
ducţie să se simtă pregătirea 
pentru abordarea primului tri
mestru. Care este, din acest 
punct de vedere, situaţia?

Ing. Zaharia Ţichindeleanu, ingi
ner şef cu producţia: La această da
tă avem lansată în fabricaţie pro
ducţia lunii decembrie. In ce pri-

După felul cum s-a întocmit pla
nul şi s-au verificat capacităţile de 
producţie, pot să afirm că producţia 
anului viitor se va realiza ritmic, 
fără ştrangulări la unele sectoare. 
Aceasta datorită faptului că în func
ţie de capacităţile stabilite s-au fă
cut şi angajările de contracte. Deci 
lansările pe diferite sectoare de pro
ducţie (turnătorie, forje, prelucrări, 
montaj etc.) se vor face în funcţie 
de capacităţile existente, la pregă
tirea fabricaţiei ţinîndu-se o evi
denţă strictă a acestora.

Ing. Z. Ţichindeleanu: Concret, ta 
ke  secţiile de producţie lansările

serie de strangulări, în special la 
sectoarele de prelucrări mecanice, 
s-a îmbunătăţit planul de şcolarizare 
ai uzinei, mărindu-se numărul elevi
lor strungari. Încă de anul acesta 
am avut absolvenţi de la şcolile 
profesionale şi din ucenicia la locul 
de muncă, ceea ce ne-a permis aco
perirea judicioasă a maşinilor. Ca 
urmare, la maşinile de bază coefi
cientul de schimb s-a ridicat la 2,26, 
cu perspective de îmbunătăţire. A- 
ceastă măsură, la care s-au adăugat 
preocupările pentru o mai judicioasă 
întreţinere a utilajelor, pentru îm
bunătăţirea programării producţiei,

Condiţiile create asigură abordarea 
cu optimism a producţiei anului viitor
SnwiaÂm blup* an plaţi «emestrlal,
executing documentaţia şi pentru 
trimestrul II. De fapt, chiar în pla
nul nostru de muncă din trimestrul 
IV a.c. am avut prinse majoritatea 
lucrărilor necesare trimestrului ur
mător. In orice caz sectoarele de 
concepţie sínt corelate cu capacită
ţile de producţie. Din documentaţia 
anului viitor avem acoperit nece
sarul de proiecte de execuţie, teme 
şl proiecte tehnice în proporţie de 
81,6 la sută. Pot să afirm că şi a- 
cest lucru reprezintă un progres în 
comparaţie cu perioadele anterioare.

Avem totuşi anumite rămîneri în 
urmă, în special la utilajele meta
lurgice. Primim din partea institu
telor de proiectări documentaţia cu 
îritîrziere sau cu lipsuri.. Aceste lip
suri se completează foarte greu, U- 
neorl durează cite 3—4 luni. Din

yeşte prodttcţf* ‘trimestrulut I tsl «-
nulul viitor, o parte din ea se află 
în proiectare, altă parte la servi
ciile tehnice, iar alta este lansată 
în fabricaţie (turnătorie). Deci au 
început lansările pentru sectoarele 
primare, în special la produsele ca
re au un ciclu de fabricaţie mai 
lung.

Ing. Mircea Florea: Ne aflăm în 
avans cu pregătirea producţiei la u- 
tilajele ce le vom realiza pentru U- 
zina de medicamente Bucureşti, fa
brica de negru de fum de la uzina 
„Carbosin" Copşa Mică, Fabrica de 
hîrtie Ghimbav, Combinatul de hír
űé Turnu Severin şi altele. De a- 
semenea, măsuri pregătitoare ani 
luat la alte obiective cu pondere, 
la care vom realiza utilaje încă din 
trimestrul I, cum sínt fabricile de 
ciment din Aleşd, Gîmpulung etc.

vor începe cu o lună şi jumătate 
înainte. Nu este corespunzător, deşi 
noi considerăm acest lucru un pro
gres. Ar fi fost bine să fi avut un 
trimestru avans. Condiţiile create ne 
vor permite, însă, ca încă din tri
mestrul al II-lea să simţim această 
contractare mai bună, să creăm a- 
cel decalaj de care vorbeam.

Red. Pe parcursul discuţiilor 
am dedus faptul că vă aflaţi în 
iaţa uei situaţii mult mai bune 
decît in trecut, că producţia pri
mului an al viitorului cincinal va 
ii abordată in condiţii satisfăcă
toare. Vă rog să ne vorbiţi des
pre unele măsuri care s-au luat 
pentru a imprima producţiei a- 
nului viitor o eticienţă cît mai 
ridicată.

Ing. Z. Ţichindeleanu: Avînd în 
vedere că în ultimii ani. am avut o

a dus la realizarea unul Indice de
utilizare de 75,6 la rută.

Ing. M. Negrilă: Am luat din timp 
măsuri în ceea ce priveşte pregăti
rea cadrelor pentru cincinalul viitor. 
Deşi numărul mediu scriptic la noi 
nu este în creştere, pregătim totuşi 
circa 200 el'evi anual, în special în 
meseriile deficitare (strungari, fre
zori). Pregătirea cadrelor, ridicarea 
continuă a nivelului lor profesional 
o facem în ideea asigurării condi
ţiilor unei creşteri substanţiale a ni
velului productivităţii muncii, baza 
dublării volumului producţiei pînă 
la sfîrşitul cincinalului.

ing, C. Moldovan: Şi pe linia asi
gurării aprovizionării tehnico-mate- 
riale am făcut paşi destul de buni. 
Ponderea necesarului de materiale a 
fost prinsă încă din momentul ela
borării documentaţiei de plan. Pen

tru semestrul I avem asigurată, în 
mare, pregătirea tehnico-materială. 
De asemenea, planul de colaborări 
îi avem stabilit pe uzine. S-au şi 
făcut comenzile, care în majoritate 
au -fost acceptate. Doar o comandă 
a fost refuzată de „Progresul" Brăila, 
dar sperăm că şi aceasta se va re- 

■ zolva favorabil pînă la urmă.
Ing. G. Gross: In activitatea de 

concepţie, nu am urmărit doar în
tocmirea documentaţiei pentru pro
dusele noi, ci şi o verificare şi — 
unde e cazul — o îmbunătăţire a 
celor ce se repetă în fabricaţie. Am 
întocmit un extras al produselor ca
re se repetă şi, în colaborare cu ce
lelalte servicii de concepţie, am tre
cut la îmbunătăţirea documentaţiei, 
oliminînd în special anumite opera
ţii. De exemplu, ia zalele din oţel 
turnat de la maşina semiautomată 
de sablaj am eliminat operaţiile de 
prelucrări prin turnarea lor în coji 
de bachelită. S-au obţinui astfel su
prafeţe corespunzătoare, fără să mai 
fie nevoie de prelucrări mecanice. 
De asemenea, ia carcasele de la gra- 
milatoarele giratorice s-au redus a- 
dausurile de prelucrare prin îmbu
nătăţirea metodelor tehnologice de 
turnare. La filtrul cu casete pentru, 
purificarea aerului din halele indus
triale am înlocuit plasele de sîrmă 
cu plăci din material plastic. La toa
te acestea s-a executat pregătirea, 
urmînd să se producă în anul vii
tor în noile condiţii, îmbunătăţite.

Ing. M. Negrilă: Faptul că noi rea
lizăm o producţie de unicate sau da 
serie mică şt că produsele trebuia 
îealizate în perioade diferite ale a- 
nulul de plan, ne-a dat de multe 

' ori bătăi de cap. Totuşi, măsurile 
organizatorice, tehnice .şi tehnologi
ce luate în acest an ne vor permite 
să abordăm producţia viitoare mai 
bine pregătiţi, nu însă în cele mai 
bune condiţii. Sperăm ca pregătirea 
fabricaţiei să fie soluţionată cores
punzător începând eu anul 1971.

tul cum cf hr fi... „din cauza vite
zei". (

Întrebăm de ce la „Bulevard" n-am 
găsit totul strălucind de curăţenie 
ca la „împăratul romanilor"?

Respectarea regulilor elementare 
de igienă este o obligaţie a tuturor 
lucrătorilor din comerţ, dar mai ales 
responsabilii de unităţi, au datoria 
de a veghea şi a transmite acest a- 
mendament salariaţilor din subordi
ne.' Cei de la bufetul din Hipodrom, 
au, se pare, alte iegi după care se 
conduc. Numai aşa se explică sta
rea critică, de nedescris, în care se 
găseşte grupul sanitar. Am între
bat-o pe femeia de serviciu despre 
prosopul si săpunul de la W. C. S-a 
uitat la noi cu nişte ochi...

La restaurantul „Oltul" un alt as
pect: dacă grupul sanitar este curat, 
nu, acelaşi lucru se poate spune 
despre bar şi bucătărie. Barmanul 
loan Greavu avea halatul foarte 
murdar, fetele de masă pe care le 
folosesc drept... prosoape sínt ne
spălate de multă vreme. La bucătă
rie apa in care spălaseră vesela, ci
ne ştie cu cîtă vreme înainte, au 
golit-o abia la insistenţele noastre. 
Să nu mai vorbim de păstrarea ali
mentelor. Unitatea dispune de două 
frigidere. Unul funcţiona, celalalt nu. 
L'ar smîntîna, într-un borcan desco
perit, era aşezată în acelaşi frigider 
cu carnea, deşi se ştie că din punct 
de vedere medical acest lucru nu 
e recomandabil.

S-ar putea afirma că toate consta
tările expuse pînă aici sínt mărunte. 
Poate că sínt, dar curăţenia, igiena 
este un tot indivizibil îneît oricare 
amănunt are aceeaşi importantă.

Deocamdată ni se pare util a ac
centua cîteva concluzii:

— soluţiile dezinfectante trebu
ie urgent procurate şi folosite in 
toate locurile:

— personalul, de la primul la 
ultimul om, trebuie să ştie cum 
se folosesc;

— spălarea, dezinfectarea, res
pectarea regulilor sanitare trebu
ie considerate comandamente cel 
puţin tot atît de importante ca 
cel al realizării planului;

— lupta împotriva murdăriei e 
o treabă de mare răspundere so
cială, obştească şi ea trebuie tra
tată ca atare In toate locurile!

VICTOR DOMŞA \
AL. GRAD
MARIN NIŢĂ

I
(TRACTOARELE)

(Urmare din pag. I)
........... -* < „

tămîni, dar lipsa achtă de trac
toare ne-a adus în situaţia in 
care ne găsim azi cu semănatul".

în primul rînd, se cuvine a h 
făcută o . . .  mică rectificare. Nu 
atît lipsa, cît iolosirea defectu
oasă a celor 14 tractoare exis
tente la Şura Mică a fost — şi 
este încă — principala cauză a 
rămînerii în urmă la semănat. In 
al doilea rînd, o . .. altă rectifi 
care. După cum afirmă mecani 
zatorul Ion Hutter şi inginerul 
Marcel Cazan, două din cele pa 
tru tractoare venite de la Broş 
teni au lucrat şi marţi (ca şi luni 
şi miercuri) la arăluri la Şura 
Mică. „Eu am trimis două trac 
loare la Topîrcea, afirmă ingine 
rul Marcel Cazan. Am primit „te 
lefoane" ba de ici, ba de colo. 
Cît priveşte plecarea tractoarelo 
de la Cristian, se pare că acţiu 
nea a fost determinată tot de a 
semenea procedee..."

Ce să mai spunem? Se ia o ho 
tărîre — de comun acord fiim 
toti factorii de răspundere — ia 
materializarea ei suferă o „modi 
ficare" de. . .  180°! i

C.A.P. LUDOŞ. Aici mai era d 
semănat grîu pe 140 ha. „Pentn 
ca să putem termina în aceasli 
săptămînă cu semănatul aven 
nevoie de încă 10 tractoare, din 
tre care 5 cu discuri, afirmă in 
ginerul Gheorghe Biro, de la co 
operativa agricolă. încă de du 
minică ni s-a promis, de călri 
tovarăşii Cornel Popescu, directo 
rul I.M.A. Miercurea Sibiului ş 
inginerul Ilie Cătoiu, director ad 
junct al Direcţiei agricole, ci 
vom avea luni sau cel Urzii 
marţi încă 10 tractoare. Azi ( 
miercuri şi n-am văzut încă nie 
un tractor „străin“ în hotareh 
Ludoşului". Am încercat să de 
pistăm cauzele acestei tergiver
sări de materializare a unei ho- 
lărîri. Tovarăşul Ştefan Popescu 
inginerul şef al I.M.A. Miercure; 
Sibiului, nu ne-a putut da nici c 
relaţie, fiind, după expresia sa 
„străin de chestiune". Directoru 
Cornel Popescu afirmă că „dis 
poziţia de transferare a tractoare
lor de la Sîngătin la Ludoş a fos 
dată, dar inginera de ia Sîngătir 
nu se conformează".

Credem că acest mod de a pri
vi lucrurile îngustează în moc 
arbitrar sfera de responsabilita
te a directorului I.M.A. şi nu se 
poate demonstra nimănui că ur 
inginer şef de cooperativă agri
colă are atribuţii mai mari -— în 
privinţa folosirii raţionale a 
tractoarelor — decît un director 
de I.M.A.!
‘ Aşadar, redistribuirea tractoa

relor ridică multe probleme şi 
n-umai soluţionarea lor competen
tă, hotărîtă — avîndu-se In ve
dere inleresele majore ale unită
ţilor rămase in urmă la semănat
— va asigura eficacitatea ei nu 
aiit cea scontată, cît — mai ales
— cea mult aşteptată!
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A fost reafirmată convingerea 
ambelor părţi că o conferinţă pen- 
™ . s®curitate şi cooperare, care 

să fie bine pregătită şi Ia care toa- 
te ţările europene, precum şi Sta- 
tele Unite ale Americii şi Canada, 
sa aibă posibilitatea unei partici
pări depline şi egale în drepturi, 
ar putea să joace un rol însemnat 
in procesul general de îmbunătă
ţire a climatului politic pe conti- 
nent, de depăşire a actualei divi
zări în blocuri, de instaurare a 
unei păci trainice în Europa şi în 
întreaga lume.

Republica Socialistă România şi 
Republica Socialistă Federativă 
Iugoslavia au reafirmat hotărîrea 
lor de a continua eforturile pentru 
convocarea şi desfăşurarea cu suc
ces a conferinţei. Ele şi-au expri
mat, totodată, convingerea că este 
necesar  ̂să se treacă la pregătirea 
concretă a conferinţei. In acest 
sens, de mare utilitate ar fi con
sultări şi reuniuni pregătitoare cu 
participarea directă a tuturor sta
telor interesate în scopul exami
nării şi soluţionării problemelor 
practice privind organizarea şi 
convocarea conferinţei europene.

Cele două părţi consideră că în
ţelegerile regionale, care duc la 
întărirea păcii şi securităţii, con
stituie un factor important pentru- 
îmbunătăţirea climatului interna
ţional general de înţelegere şi co
laborare.

Cei doi preşedinţi au subliniat 
interesul vital al Republicii So
cialiste România şi Republicii So
cialiste Federative Iugoslavia pen
tru transformarea regiunii Balca
nilor într-o zonă de bună vecină
tate şi cooperare, de pace şi secu
ritate. Pornind de la aceasta, ele 
vor depune în continuare eforturi 
şi vor sprijini dezvoltarea colabo
rării, prieteniei şi relaţiilor de bu
nă vecinătate dintre popoarele 
balcanice, extinderea colaborării 
economice, tehnice, ştiinţifice, cul
turale şi a altor forme de colabo
rare reciproc avantajoase, pe baza 
respectării principiilor indepen
denţei şi suveranităţii naţionale, 
egalităţii în drepturi, neamestecu
lui în treburile interne, integrită
ţii teritoriale şi a dreptului fie
cărui popor de a-şi hotărî singur 
destinele.

Cele două părţi au reafirmat so
lidaritatea şi sprijinul lor luptei 
eroice a poporului vietnamez şi a 
popoarelor din Indochina împotri
va intervenţiei străine, pentru 
dreptul de a hotărî liber şi de si
ne stătător asupra soartei lor. Ele 
au relevat necesitatea retragerii 
complete a forţelor armate ale
S.U.A. şi aliaţilor lor de pe teri
toriul Vietnamului de sud, Cam- 
bodgiei şi Laosului, pentru a face 
posibilă soluţionarea paşnică a 
conflictului din Indochina, pe baza 
acordurilor de la Geneva. Cei doi 
preşedinţi acordă un sprijin de
plin ultimelor propuneri ale Gu
vernului Revoluţionar Provizoriu 
al Republicii Vietnamului de Sud, 
care reprezintă o bază reală pen
tru găsirea unei asemenea soluţii. 
Ei sprijină, de asemenea, efortu
rile guvernului regal de unitate 
naţională a Cambodgiei, pentru 
r.et*?.k^rea independenţei, neutra
lităţii şi păcii în Cambodgia.

Cei doi preşedinţi au reafirmat 
solidaritatea popoarelor României 
şi Iugoslaviei cu lupta popoarelor 
arabe pentru independenţă, suve
ranitate şi integritate teritorială, 
pentru progres social şi economic 
şi acordă un sprijin deplin efor
turilor îndreptate spre găsirea u- 
nei soluţii paşnice a crizei din 
Orientul Apropiat. Exprimîndu-şi

îngrijorarea în legătură cu conti
nuarea şi agravarea acestei crize, 
cele două părţi consideră că rezo
luţia Consiliului de Securitate din 
22 noiembrie 1967 constituie o 
bază rezonabilă pentru reglemen
tarea politică a conflictului. Aceas
ta presupune retragerea trupelor 
israeliene de pe toate teritoriile 
arabe ocupate, soluţionarea celor
lalte probleme în conformitate cu 
interesele păcii şi asigurării inde
pendenţei şi integrităţii teritoriale 
a tuturor statelor din această zo
nă. Totodată, ele consideră că 
pentru a se instaura o pace dura- 
bdă în Orientul Apropiat este ne
cesar să fie soluţionată problema 
palestiniană in conformitate cu 
dorinţele şi năzuinţele naţionale 
ale populaţiei palestiniene.

In cursul convorbirilor, cele do
uă părţi au relevat însemnătatea 
deosebită pe care o acordă înfăp
tuirii dezarmării generale şi totale 
Şi. în primul rînd, dezarmării nu
cleare. Ele consideră că singura 
‘ale pentru eliminarea primejdiei 
unui război termonuclear nimici
tor este interzicerea folosirii ar
melor atomice, încetarea produc
ţiei şi lichidarea totală a stocu
rilor existente. Republica Socialistă 
Romania şi Republica Socialistă 
federativă Iugoslavia se pronunţă 
pentru reducerea cheltuielilor mi
litare, încetarea cursei înarmări
lor, desfiinţarea blocurilor milita
re, lichidarea bazelor militare de 
pe teritorii străine, retragerea tru
pelor străine în graniţele naţionale 
$} se declară împotriva oricăror 
demonstraţii de forţă şi a tuturor 
actelor de natură să producă ten
siune şi să stimuleze înarmările. 
Ele au subliniat necesitatea adop
tării unui program cuprinzător de 
masuri privind dezarmarea, care, 
in acest deceniu, să facă posibilă 
începerea unui proces real de de
zarmare, la care convocarea unei 
conferinţe mondiale de dezarmare, 
cu participarea tuturor statelor 
lumii, ar aduce o contribuţie u- 
tiia. Realizarea dezarmării ar avea 
nu numai o covîrşitoare însemnă- 
tate pentru pacea şi securitatea 
generala, dar ar contribui în mod 
"e???,jlocit la accelerarea dezvol
tam civilizaţiei umane, la asigu
rarea progresului ţărilor in curs 
de dezvoltare, precum şi la solu
ţionarea multor probleme sociale 
din numeroase ţări.

Cele două părţi au evidenţiat 
importanţa conferinţei ţărilor ne
aliniate de Ia Lusaka şi rolul po
zitiv al ţărilor nealiniate în lupta 
pentru pace şi colaborare egală în
tre state, pentru independenţă şi 
eliberarea deplină a popoarelor 
subjugate, împotriva colonialismu
lui şi ncocolonialismului, a tutu
ror formelor de dominaţie străină 
şi amestec.

Republica Socialistă România şi 
Republica Socialistă Federativă 
Iugoslavia îşi exprimă simpatia şi 
solidaritatea cu lupta statelor re
cent eliberate pentru consolidarea 
independenţei naţionale, pentru 
dezvoltarea politică, economică şi 
socială de sine stătătoare.

Cele două părţi apreciază că u- 
na din problemele majore ale e- 
pocii contemporane o constituie li
chidarea subdezvoltării, a decala
jului crescind dintre ţările avansa- 
te şi cele rămase în urmă şi con
sideră că trebuie întreprinse mă
suri practice, inclusiv elaborarea 
unui program multilateral de spri
jinire a eforturilor ţărilor în curs 
de dezvoltare, program Ia care ţă
rile avansate să-şi aducă o contri
buţie substanţială.

In cadrul convorbirilor s-a rea
firmat identitatea punctelor de

vedere potrivit cărora O.N.U. este 
un instrument important şi nece
sar al păcii şi securităţii în lume 
Şi al dezvoltării colaborării inter- 
naîIHrţaie. în scopul realizării cu 
eficacitate a acestui rol, este ab
solut necesar să se înfăptuiască 
«ţ mai curînd universalitatea de
plină şi democratizarea în conti
nuare a activităţii O.N.U. Cei doi 
preşedinţi consideră indispensabil 
să se restabilească drepturile legi
time ale Republicii Populare Chi
neze în O.N.U. şi organele sale. 
Este, de asemenea, necesar ca şi 
alte ţări, care nu sínt încă mem
bre ale O.N.U., să-şi ocupe locul 
lor şi să-şi asume responsabilită
ţile în această organizaţie.

Cele_ două părţi au fost de a- 
cord că cea de-a 25-a sesiune ju
biliară a Adunării Generale a
O.N.U. a fost importantă atît prin 
starea de spirit larg exprimată a 
statelor membre ale O.N.U. în fa- 
voarea păcii, securităţii şi dezvol
tării, cît şi prin adoptarea unor 
documente în probleme de interes 
major, cum sínt declaraţia cu oca
zia celei de-a 25-a aniversări a 
Organizaţiei Naţiunilor Unite, do
cumentul privind strategia inter
naţională a dezvoltării — a doua 
decadă a dezvoltării —, programul 
cu privire la aplicarea declaraţiei 
privind acordarea independenţei 
popoarelor şi ţărilor coloniale şi 
alte documente importante. Ele au 
evidenţiat în mod deosebit impor
t u l3 declaraţiei cu privire la 
principiile relaţiilor prieteneşti şi 
colaborării dintre state, care con
stituie o elaborare şi, în acelaşi 
timp, o reafirmare a principiilor 
Cartei şi au subliniat necesitatea 
aplicării ei în relaţiile internaţio
nale contemporane.

Preşedinţii Ceauşescu şi Tito au 
reafirmat hotărîrea Republicii So
cialiste România şi Republicii So
cialiste Federative Iugoslavia de a 
dezvolta şi în viitor relaţiile de 
prietenie şi colaborare multilate
rală cu toate ţările socialiste, pre
cum şi cu celelalte ţări ale lumii, 
pe baza respectării neabătute a 
principiilor suveranităţii şi inde
pendenţei naţionale, integrităţii te
ritoriale, egalităţii depline în drep
turi, avantajului reciproc şi nea
mestecului sub nici un motiv în 
treburile interne.

Partidul Comunist Român şi U- 
niunea Comuniştilor din Iugosla
via îşi reafirmă hotărîrea de a lăr
gi şi adînci în continuare relaţiile 
de prietenie şi colaborare dintre 
ele pe multiple planuri. Şi cu a- 
cest prilej, cele două partide au 
confirmat hotărîrea lor de a dez
volta relaţiile cu toate partidele 
comuniste şi muncitoreşti pe baza 
principiilor egalităţii în drepturi, 
neamestecului şi respectului reci
proc.

Cele două partide au reafirmat 
sprijinul şi solidaritatea lor depli
nă cu mişcările de eliberare naţio
nală, cu toate partidele şi forţele 
revoluţionare, democratice şi pro
gresiste ale contemporaneităţii, cu 
toate forţele antiimperialiste în 
lupta comună împotriva imperia
lismului, colonialismului şi neoco- 
lonialismului, pentru democraţie, 
progres social şi pace în lume.

Preşedintele Nicolae Ceauşescu 
şi preşedintele Iosip Broz Tito au 
convenit să se intensifice întîlni- 
rile şi consultările între reprezen
tanţi ai conducerilor de partid şi 
de stat şi între miniştrii de exter
ne ai celor două ţări, în vederea 
efectuării unor schimburi de pă
reri privind dezvoltarea relaţiilor 
bilaterale şi examinarea unor pro
bleme internaţionale de interes 
comun, îndeosebi a celor referitoa
re la securitatea europeană.

La Bled, in peisaju l p ito resc  
al Alpilor sloveni
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niei. De pe o platformă înaltă poate 
fi admirată priveliştea grandioasă a 
lacului montan Bled, format cu mi
lenii în urmă prin topirea unor ghe
ţari care dominau odinioară aceste 
locuri. Oglinda vastă a lacului răs- 
frînge cu superbe irizări lumina so
lară, oferind privirilor un decor 
spectaculos, in care frumuseţea na
turii serveşte drept fundal originalei 
simbioze dintre masivele edificii is
torice şi zveltele construcţii contem
porane.

Pe platoul din fata muzeului, asis
tăm la un moment emoţionant. Îşi 
face apariţia un grup de tinere şi 
tineri în costume nationale slove

ne, care, în semn de omagiu, oferă 
celor doi preşedinţi garoafe purpurii, 
simbolizînd căldura sentimentelor de 
prietenie ce unesc popoarele noas
tre. Apoi, tinerii înfăţişează o fru
moasă tradiţie populară din partea 
locului: dansul de nuntă al miresei 
şi al mirelui, precum şi un şir de 
alte cîntece şi dansuri care aduc cu 
ele prospeţimea folclorului sloven. 
In încheiere, într-o atmosferă des
tinsă, de bună dispoziţie, tovarăşii 
Nicolae Ceauşescu şi Iosip Broz Ti
to se fotografiază în mijlocul gru
pului de tineri.

Tovarăşii Nicolae Ceauşescu şi 
Iosip Broz Tito semnează în Cartea 
de onoare a muzeului.

La plecare, tinerii Ii însoţesc pe 
cei doi preşedinţi cu cîntece, ova
ţii şi aplauze.

Bledul, această splendidă chinte
senţă peisagistică a frumuseţilor 
Carniolei slovene, a oferit oaspeţilor 
prilejul unei vizite bogate în impre
sii plăcute. Vizita la Bled, primirea 
cordială făcută preşedintelui 
Ceauşescu de locuitorii oraşului 
Kranj, atmosfera generală este ca
racterizată de satisfacţia pentru re
zultatele convorbirilor desfăşurate 
aici, convorbiri care au marcat noi 
jaloane în dezvoltarea multilateralei 
colaborări dintre partidele şi po
poarele României şi Iugoslaviei.

o d L ü  PROBLEMA DEZARMĂRII III 
DEZBATEREA COMITETULUI POLITIC

Naţiunile Unite 4 — Trimisul 
special Agerpres, Adrian Ionescu, 
transmite: Trecind la examinarea 
problemei dezarmării generale şi 
complete, pe baza raportului Co
mitetului de la Geneva, Comitetul 
Politic al Adunării Generale a 
O.N.U. şi-a concentrat lucrările a- 
supra proiectului de tratat cu pri
vire la interzicerea amplasării pe 
fundul mărilor si oceanelor a .ar
melor de distrugere in masă, in
clusiv a celor nucleare.

Luînd cuvîntul, A. Roscin, re
prezentantul Uniunii Sovietice, 
s-a pronunţat în sprijinul aprobă
rii de către Organizaţia Naţiuni
lor Unite a proiectului de tratat, 
elaborat de Conferinţa de la Ge
neva, care include noi prevederi 
ce ţin cont de observaţiile expri
mate anul trecut, în cursul exa
minării lui în Adunarea Generală. 
Dintre noile dispoziţii incluse în 
proiect, reprezentantul sovietic a 
menţionat, articolele care conci
liază obligaţiile stipulate în tratat 
cu cele ale dreptului internaţional 
şi acordurile relative la crearea de 
zone denuclearizate. în cuvîntarea 
s-a, A. Roscin s-a pronunţat, de a- 
semenea, în favoarea unui acord 
de interzicere a armelor chimice 
şi biologice. Aceste două tratate 
de dezarmare parţială trebuie să 
constituie doar o etapă pe calea 
dezarmării generale — a subliniat 
el.

Reprezentantul Statelor Unite, 
Ch. Yost, a invitat, de asemenea, 
ţările membre ale Naţiunilor U- 
nite să aprobe proiectul de tratat 
cu privire la interzicerea ampla
sării în mediul marin a armelor 
de distrugere în masă. în ce pri
veşte armele chimice şi biologice, 
el s-a declarat partizanul unei 
convenţii distincte privind inter
zicerea doar a celei de a doua ca
tegorii. Referindu-se la tratatul 
cu privire la interzicerea tuturor 
experienţelor nucleare, Ch. Yost 
a declarat că acesta trebuie să 
prevadă o procedură adecvată de 
verificare, inclusiv posibilitatea 
inspecţiei la faţa locului.

Referindu-se la proiectul trata
tului de demilitarizare a fundului 
mărilor şi oceanelor, Alphonso 
Garda Robles, reprezentantul 
Mexicului, a estimat că acesta 
conţine neclarităţi şi impreciziuni. 
In această ordine de idei, el a rea
mintit propunerea mexicană după 
care părţile semnatare ale tratatu
lui se angajează să nu violeze dis
poziţiile prevăzute în acordurile 
cu privire la zonele denucleariza
te.

Henryk Jaroszek, reprezentan

tul Poloniei, s-a pronunţat pentru 
adoptarea tratatului asupra demi
litarizării fundului mărilor, ca şi 
pentru interzicerea armelor chi
mice şi bacteriologice. El a rele- 
'vat importanţa ratificării tratatu
lui de neproliferare nucleară de 
către membrii Euratom, inclusiv
R.F. a Germaniei.

Delegatul Canadei, G. Ignatieff, 
a recomandat aprobarea tratatu
lui cu privire la demilitarizarea 
teritoriilor submarine, subliniind 
în acelaşi timp că el exdude cursa 
înarmărilor nucleare în acest me
diu al planetei şi va facilita ex
ploatarea în scopuri paşnice a 
platourilor oceanelor. In ce pri
veşte interzicerea generală a ex
perienţelor nucleare, el a anunţat 
că ţara sa va prezenta un proiect 
asupra rolului pe care poate să-l 
aibă un sistem de schimburi de 
informaţii seismice în vederea ve
rificării eventualelor încălcări ale 
unui asemenea acord. Delegatul 
canadian a subliniat prioritatea ce 
trebuie acordată interzicerii arme
lor chimice şi bacteriologice.

In continuarea dezbaterilor, re
prezentantul Filipinelor, Alejandao 
Yango, a propus crearea unei co
misii însărcinate cu pregătirea u- 
nei conferinţe a dezarmării şi mo
bilizarea opiniei publice mondiale 
în sprijinul acestui ţel.

Comitetul Politic continuă în a- 
eeste zile să ia act de poziţiile di
verselor state în ce priveşte dezar
marea generală şi completă, mo
dalităţile şi priorităţile de înfăp
tuire a acestui proces, a punctelor 
de vedere cu privire la proiectul 
de tratat asupra interzicerii am
plasării în mediul marin a armelor 
de distrugere în masă, precum şi 
a interzicerii armelor chimice şi 
bacteriologice şi experienţelor nu
cleare de orice fel. h

ORIENTUL
Amman 4 (Agerpres). — Agen

ţiile internaţionale de presă infor
mează că la Amman au avut loo 
marţi inddente între armata ior
daniană şi unităţi ale rezistenţei 
palestiniene. Surse citate de agen
ţia Reuter afirmă că bilanţul lup
telor este de 15 morţi şi mai mulţi 
răniţi. Cele două părţi s-au acu
zat reciproc de declanşarea inci
dentelor. într-un comunicat al Mi
nisterului de Interne iordanian, 
difuzat de postul de radio Am-

Mişcarea grevistă din Spania
Madrid 4 (Agerpres). — Peste 

50 000 de oameni ai muncii şi 
studenţi spanioli au participat 
marţi la grevele şi demonstraţiile 
organizate la apelul lansat de 
comisiile muncitoreşti (centrală 
sindicală ilegală). La Madrid, Bar
celona, Sevilla, Bilbao şi în alte 
oraşe, manifestanţii s-au adunat 
în marile pieţe cerînd eliberarea 
deţinuţilor politici, legalizarea co
misiilor muncitoreşti, majorarea 
salariilor şi protestînd împotriva 
proiectului de lege aflat în dez
baterea parlamentului, potrivit 
căruia guvernul va putea exercita 
un control riguros asupra uniuni
lor sindicale oficiale. Participan
ţii la demonstraţii şi-au exprimat, 
de asemenea, protestul faţă de re

presiunile politice. Poliţia a in
tervenit împotriva muncitorilor şi 
a studenţilor care au manifestat 
in principalele oraşe spaniole, o- 
perînd numeroase arestări.

La grevele care au avut loc 
marţi au participat oamenii mun
cii din toate sectoarele de produc
ţie, cele mai afectate de întrerupe
rea activităţii fiind întreprinderi
le a trei ramuri industriale: me
talurgia, imprimeriile şi construc
ţiile. Pe de altă parte, un număr 
mare de studenţi din Madrid au 
anunţat marţi seara că mişcarea 
lor de protest va continua şi în 
zilele următoare în cazul în care 
colegii arestaţi de poliţie nu vor 
fi eliberaţi.
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Iniţiative rom âneşti 

la U.N.E.S.C.O.
După cum s-a mai anunţat, la 

cea de-a 16-a sesiune a Conferin
ţei generale a U.N.E.S.C.O. de la 
Paris, sesiune ale cărei lucrări au 
intrat într-o fază finală, reprezen
tantul permanent al României pe 
lingă această organizaţie, ambasa
dorul Valentin Lipatti, a supus a- 
tenţiei participanţilor un proiect 
de rezoluţie privind cooperarea 
europeană în domeniul educaţiei, 
ştiinţei şi culturii, propunere pri
mită cu mare interes şi adoptată 
în unanimitate.

România este prezentă aşadar, 
şi de această dată, la U.N.E.S.C.O. 
cu sugestii constructive, ea mani- 
festînd în continuare o vie şi largă 
preocupare faţă de activităţile 
desfăşurate de această prestigioa
să organizaţie mondială.

Este cunoscut faptul că ţara 
noastră, membră a U.N.E.S.C.O. 
din 1956, a avut, în repetate rîn- 
duri, iniţiative valoroase, care a- 
testă în chip convingător ataşa
mentul ei sincer şi profund faţă 
de cauza cooperării internaţionale, 
a păcii şi progresului. Ca ţară 
europeană, România şi-a adus şi 
îşi aduce o contribuţie neobosită 
la normalizarea şi intensificarea 
raporturilor multilaterale dintre 
ţările continentului pe baze noi, 
sănătoase, de colaborare şi încre
dere reciprocă. După cum se ştie, 
la propunerea României, căreia i 
s-au alăturat alte opt state euro
pene, Adunarea Generală a O.N.U. 
a adoptat, în decembrie 1965, re
zoluţia intitulată „Acţiuni pe plan 
regional în vederea îmbunătăţirii 
relaţiilor de bună vecinătate între 
state europene cu sisteme sociale 
şi politice diferite“. Un an mai 
tîrziu, la cea de-a 14-a sesiune a

APROPIAT
man, se arată că mai mulţi „ci
vili înarmaţi“ au deschis focul a- 
supra forţelor de ordine iordanie- 
ne. Comunicatul precizează că for
ţele de ordine au reuşit să locali
zeze incidentele şi să împiedice ca 
ele să degenereze într-o criză gra
vă. Guvernul, adaugă comunicatul, 
este stăpîn pe situaţie şi este ho- 
tărit să asigure securitatea şi li
niştea cetăţenilor.

Pe de altă parte, un comunicat 
al Comitetului Central al Rezisten
ţei Palestiniene, acuză pe „agen
ţii securităţii generale iordaniene“ 
de a fi deschis focul marţi asupra 
unui grup de civili de lingă Ban
ca Arabă din Amman, după ce au 
încercat să-i aresteze.

Acţiunea Comitetului Superior 
Arab însărcinat cu supravegherea 
normalizării situaţiei din Iordania 
a fost îngreunată de incidentele 
care s-au desfăşurat marţi la Am
man. Potrivit primelor elemente 
ale anchetei întreprinse de acest 
organism, date publicităţii abia 
miercuri dimineaţa, la originea 
noilor incidente iordaniano-pales- 
tiniene a stat „un schimb de 
focuri între o patrulă a poliţiei 
militare şi un grup de civili înar
maţi din interiorul unei maşini“.

Conferinţei generale a U.N.E.S.C.O., 
România, celelalte ţări coautoare 
ale documentului O.N.U., au re
lansat ideea cooperării europene 
în sferele ce ţin de specificul şi 
competenţa U.N.E.S.C.O. şi au pre
zentat, în acest sens, un proiect 
de rezoluţie care a fixat cadrul 
necesar desfăşurării unei suite în
tregi de întruniri la nivel ministe
rial, de colocvii, dezbateri şi reu
niuni fructuoase.

De o deosebită audienţă s-au 
bucurat, de asemenea, iniţiativele 
româneşti vizînd lărgirea ariei de, 
colaborare balcanică, pe tărîm 
cultural-ştiinţific.

Totodată, România a acţionat şi 
acţionează — în cadrul U.N.E.S.C.O.
•— în direcţia extinderii dialogu
lui internaţional, în plan spiritual, 
a întăririi colaborării cultural- 
ştiinţifice mondiale şi a funda
mentării ei juridice, pe cunoscu
tele principii ale suveranităţii şi 
independenţei naţionale, egalităţii 
în drepturi, neamestecului în tre
burile interne şi avantajului reci
proc.

Un interes manifest a dovedit 
România şi faţă de răspunderile 
etice care revin U.N.E.S.C.O. Ini
ţiativele ei — în această direcţie 
— au avut drept punct de plecare 
prezentarea la cea de-a 15-a sesiu
ne a Adunării Generale a O.N.U, 
a unui proiect de declaraţie pri
vind educaţia tineretului în spi
ritul idealurilor de pace, respect 
reciproc, şi înţelegere între popoa
re. Ţara noastră a găzduit, in a- 
cest sens, mai multe manifestări, 
a participat la organizarea altora, 
în străinătate, a susţinut, constant, 
necesitatea realizării unor progra
me dinamice şi unitare, corespun
zătoare importanţei pe care o com
portă formarea acelei generaţii ce 
va conduce şi asigura viitorul lu
mii de miine.

România s-a pronunţat cu con
secvenţă şi în favoarea valorifică
rii resurselor umane, a fructifică
rii eficiente a avuţiei inestimabile 
pe care o reprezintă potenţialul 
uman. In acest scop, ea a iniţiat 
un proiect de rezoluţie care cu
prinde recomandări pentru pro
gramul de acţiune al organizaţiei 
în ajunul celui de-al doilea De
ceniu al dezvoltării.

Participarea României la
U.N.E.S.C.O. l-a îndreptăţit pe di
rectorul general al acestui for in
ternaţional, Rene Maheu, să afir
me că „sínt puţine ţări în care 
scopurile şi activităţile organiza
ţiei să fie atît de bine cunoscute 
şi să beneficieze de un sprijin a- 
tit de larg".

Fidelă politicii sale externe, Ro
mânia se alătură eforturilor ţărilor 
membre ale U.N.E.S.C.O. îndrepta
te spre instaurarea unui climat de 
destindere, cooperare şi prietenie 
între popoare, climat apt să favo
rizeze difuzarea cunoştinţelor, sti
mularea vocaţiilor, îmbogăţirea 
culturii şi înflorirea continuă a 
patrimoniului spiritual al omenirii.

NICOLAE VAMVU
redactor la Agerpres

„L’Unita“ : -  Un mare succes
Modul în care 

s-a încheiat reuni
unea comună a 
consiliilor genera
le ale C.G.I.L. 
C.I.S.L. şi U.I.L. — 
cele trei mari cen
trale sindicale din 
Italia — reprezintă 
un important succes 
pentru toţi oamenii 
muncii italieni, un 
sprijin în lupta lor, 
o contribuţie pozi
tivă la aspiraţiile 
lor.

Trebuie să spu
nem că aclamaţiile 
îndelungate cu care 
a fost întîmpinată, 
la Palatul Congre
selor, lectura docu
mentului final nu a 
avut, intr-adevăr, 
nimic formal: cei 
prezenţi şi-au ma
nifestat convinge
rea că s-a acţionat 
în direcţia unităţii 
şi că s-a realizat 
ceva nou pe dru
mul frămîntat al ie
şirii din lunga iar
nă a sciziunii.

Pentru a strînge 
din nou rîndurile, 
pentru a merge 
înainte a fost nece
sar, în aceşti ani, 
un puternic impuls 
înnoitor din partea

tuturor. Tocmai a- 
cum, în momentul 
în care ne îndrep
tăm spre depăşirea 
curentelor ideologi
ce existente în lu
mea oamenilor
muncii, tocmai în 
momentul în care 
intrăm în faza de 
tranziţie care va 
trebui să deschidă 
calea celeilalte faze, 
a unificării, ar fi

D in  p r e s a
J w •  ws t r ă i n ă

greşit să uităm e- 
fortul pe care îl fac 
forţele principale 
>ce acţionează în ţa
ră, forţele comunis
te, socialiste, cato
lice care au activat 
şi activează pentru 
crearea unei noi u- 
nităţi sindicale . . ,  
Angajamentele pre
cise pe care trebuie 
să le realizăm sint: 
reuniuni comune la 
toate nivelurile, 
grupuri de acţiune 
unitare pentru bă
tălia reformelor, 
servicii unificate de 
presă şi propagan
dă, convocarea din

nou a celor trei 
consilii generale 
spre a verifica re
zultatele, a examina 
desfăşurarea proce
sului unitar şi pen
tru  a lua hotărîri 
de viitor.

Se va putea astfel 
trece la faza pro- 
priu-zisă de reali
zare a unităţii. Lu
crul cel mai impor
tant este ca oame
nii muncii să devi
nă mai puternici 
faţă de patronat şi 
că ceea ce pînă a- 
cum era numai o 
mare speranţă, s-a 
dovedit un obiectiv 
concret şi realiza
bil. Mai mult ca 
oricînd acum depin
de de mase realiza
rea capacităţii în
noitoare a organi
zaţiei de a transfor
ma această speran
ţă, în realitate: înlă- 
turind obstacolele 
care incă mai exis
tă, punînd în miş
care sectoarele în 
care se manifestă 
încă stagnare şi in
diferenţă, deschi
zând calea unui sin
dicat unic, puternic 
conştient şi bine 
condus.
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